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Kā informē Ludzas novada pašvaldības Sociālā dienesta vadītāja Lilita Gorbunova- Kozlova,
projektam tika pieteikts 31 bērns ar funkcionālajiem traucējumiem. Bet, pēc statistikas da-
tiem, Ludzas novadā dzīvo 45 bērni ar funkcionālajiem traucējumiem. Tas norāda uz to, ka
ne visi ir izmantojuši šo iespēju. Vēlētos, lai ģimenes nepalaiž garām šo piedāvājumu, jo tas
dos iespēju izmantot bezmaksas pakalpojumus, atbilstoši bērna individuālajām vajadzībām.
Šobrīd Latgales plānošanas reģions ir pagarinājis pieteikšanās termiņu.

– Runa nav tikai par kustību traucējumiem, – akcentē L. Gorbunova Kozlova. – Funkcionāli
traucējumi ir bērniem, kam ir vāja redze vai dzirde, uroloģiskas saslimšanas, kuņģa - zar-
nu trakta u.c. slimības. Mēs, Sociālā dienesta darbinieki, esam uzrunājuši ģimenes ārstus
un medicīnas nozares speciālistus ar lūgumu informēt bērnu vecākus par iespēju saņemt pa-
līdzību. Tomēr tikai paši bērnu vecāki var izteikt savu vēlēšanos un griezties personīgi Sociālajā
dienestā, lai pieteiktos bērna individuālo vajadzību izvērtēšanai un atbalsta plāna izstrā-
dāšanai.

Kad ir saņemts iesniegums no bērna vecākiem vai likumiskiem pārstāvjiem, tiek veikta
izvērtēšana. Tas nozīmē – speciālisti (sociālais darbinieks, speciālais pedagogs, neirologs,
ergoterapeits, logopēds, fizioterapeits) centīsies saprast, kas ir nepieciešams, lai bērns un
viņa vecāki justos labāk, un kādi pakalpojumi viņiem būtu nepieciešami. Tātad – kāds at-
balsts bērnam nepieciešams (runa nav par diagnozes uzstādīšanu). Izvērtēšana notiks ve-
cāku/audžuvecāku klātbūtnē.

Individuālo vajadzību izvērtēšana un atbalsta plāna izstrādāšana projekta ietvaros no-
tiek BEZ MAKSAS.

Tikai pēc izvērtēšanas un atbalsta plānu sastādīšanas, pašvaldībā varēs veidot jaunus pa-
kalpojumus vai arī slēgt līgumu par pakalpojumu pirkšanu. 

Pieteikties uz individuālo izvērtēšanu var Ludzas novada Sociālajā dienestā Raiņa
ielā 16a, Ludzā vai pie sociālā darbinieka pagastos, iesniedzot iesniegumu. 

Noslēgts pirmais līgums 
par aprūpes pakalpojumu

Jau šobrīd bērniem ar funkcionāliem traucējumiem, kuriem ir izsniegts VDEĀK atzinums
par īpašas kopšanas nepieciešamību, Ludzas novada pašvaldība var piedāvāt šādus pakal-
pojumus:

* Aprūpes pakalpojumu bērniem līdz 4 gadu vecumam ieskaitot. Pakalpojums ietver
bērna aprūpi un uzraudzību, pašaprūpes spēju attīstību un brīvā laika saturīgu pavadīša-
nu līdz 50 stundām nedēļā. Pašvaldība aprūpes pakalpojuma nodrošināšanai var piesaistīt
juridisku personu vai uz pakalpojuma līguma pamata fizisku personu (izņemot bērna 1. pa-
kāpes radinieku un vienas mājsaimniecības locekļus), kurai ir darba vai personīgā pieredze
saskarsmē ar personu, kam ir noteikta invaliditāte. 

* “Atelpas brīža” pakalpojumu. Tā būtība ir piedāvāt īslaicīgu – līdz 30 dienām gadā –
aprūpi jebkura vecuma bērnam ar invaliditāti, kuram ir izsniegts VDEĀK atzinums par īpa-
šas kopšanas nepieciešamību.

Sociālā dienesta vadītāja L. Gorbunova Kozlova ir iepriecināta, ka šomēnes ir noslēgts pir-
mais līgums par aprūpes pakalpojumu kādam Ludzā dzīvojošam bērnam, ar funkcionāliem
traucējumiem. 

Šobrīd “Atelpas brīža” pakalpojums uz vietas Ludzas novadā nav pieejams, bet rit pār-
runas ar Rēzeknes novada pašvaldību par pakalpojuma nodrošināšanu Ludzas novada bēr-
niem. “Atelpas brīža” pakalpojumu var sniegt tikai tāds pakalpojumu sniedzējs, kurš ir re-
ģistrēts sociālo pakalpojumu reģistrā. 

L. Gorbunova Kozlova: – Aicinu arī citus vecākus, kuru bērniem ir izsniegts VDEĀK
atzinums par īpašas kopšanas nepieciešamību, griezties pašvaldības Sociālajā die-
nestā! Mēs esam gatavi palīdzēt jums! Nekavējieties! Piesakieties! 

Sīkāku informāciju var iegūt 
Ludzas novada Sociālajā dienestā pa tālruni 65726901 vai 

Latgales Plānošanas reģionā pa tālruni 65440862

Bērniem ar funkcionāliem
traucējumiem būs pieejama

palīdzība. Piesakieties!

PAZIŅOJUMS
Samazināta maksa par sadzīves atkritumu

apsaimniekošanu

Ludzas novada domes 22.09.2016. sēdē deputāti apstip-
rināja maksu par sadzīves atkritumu savākšanu, pārvadā-
šanu, pārkraušanu, uzglabāšanu – 6,31 EUR/m3 (bez PVN).
Noteikta kopējā maksa par sadzīves atkritumu apsaimnie-
košanu – 10,72 EUR/m3 (bez PVN) Ludzas novada admi-
nistratīvajā teritorijā no 2016. gada 1. oktobra, ko veido:

- maksa sadzīves atkritumu savākšanu, pārvadāšanu, pār-
kraušanu, uzglabāšanu – 6,31 EUR/m3 (bez PVN);

- sabiedrisko pakalpojumu regulatora apstiprinātais ta-
rifs par sadzīves atkritumu apglabāšanu atkritumu poligo-
nos un izgāztuvēs – 2,67 EUR/m3 (bez PVN);

- dabas resursu nodoklis par atkritumu apglabāšanu –
1,74 EUR/m3.

Ludzas novada domes deputāte
Jevgenija Kušča informē par iz-
maiņām iedzīvotāju pieņemšanas
laikā.

Turpmāk deputāte iedzīvotājus pie-
ņems katra mēneša pirmajā treš-
dienā no plkst. 8:00 līdz 9:00 Ludzas
novada pašvaldības ēkā, 1. stāvā, de-
putātu telpā (116. kab.).

Oktobrī Ludzas novadā -
“Tīrības dienas”

Ludzas novada pašvaldība organizē tradicionālo vides sa-
kopšanas akciju „Tīrības dienas”. Akcijas laikā no 2016.
gada 30. septembra līdz 28. oktobrim gan pilsētas daudz-
dzīvokļu māju rajonos, gan lauku teritorijās – ciematos, tiks
izvietoti lielie oranžie konteineri atkritumu izmešanai.
Uzmanību! Lielajos oranžajos konteineros kategoriski aizliegts
izmest pārtikas atkritumus un bioloģiski noārdāmos at-
kritumus (zarus, lapas, dārza atkritumus u.c.).

“Tīrības dienas” tiek rīkotas ar mērķi veidot pievilcīgāku un
drošāku vidi, mazināt vides piesārņojumu. Akcijas rīkošanai
tika piešķirti 10 000 EUR no pašvaldības budžeta (finansēju-
ma avots: Dabas resursu nodokļa līdzekļi).

Sakopsim savu dzīves telpu un radīsim 
mājas sajūtu mūsu novadā!

(Grafiks - 2. lappusē)

Sociālais dienests aicina vēl līdz 14. oktobrim  vecākus vai likumiskos
pārstāvjus,  kuri audzina bērnu ar funkcionāliem traucējumiem, pie-
teikties individuālo vajadzību izvērtēšanai un atbalsta plāna iz-
strādāšanai.

Jau informējām, ka Ludzas novada pašvaldība un Latgales plāno-
šanas reģions īsteno kopīgu projektu “Deinstitucio nalizācijas pasā-
kumu īstenošana Latgales reģionā”. Līdz augusta beigām potenciā-
lajiem klientiem vajadzēja pieteikties, lai saņemtu atbalstu šī projekta
ietvaros.

Kā uzvilkts pulkstenis - 
tāds mūžs Tev Laimas likts.

Šī mazā pasaule ap Tevi griežas visa.
Tu gaismas kāpnes tās, 
pa kurām augšup tikt,

Kur zelta saules loks un lielā laika risa.
(F. Gulbis)

Dārgie Ludzas novada izglītības
iestāžu pedagogi, 

sirsnīgi sveicam jūs 
Skolotāju dienā!
Pateicamies par 

darbu un novēlam 
panākumus, 

veselību, laimi!

Ludzas novada pašvaldības vārdā - 
Edgars Mekšs, 

domes priekšsēdētājas vietnieks
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Konteineru uzstādīšanas
grafiks “Tīrības dienās”

Automašīnām nav jāatrodas
apstādījumos un zaļajā zonā

Ludzas novada pašvaldības administratīvā komisija ir saņē-
musi izskatīšanai no Valsts policijas Latgales reģiona pārvaldes
Ludzas iecirkņa vairākus protokolus par transporta līdzekļu no-
vietošanu Ludzas novada zaļajā zonā vai apstādījumos. Tas nav
pieļaujams. Par šādu pārkāpumu paredzēta atbildība. 

Skaidro Ludzas novada domes priekšsēdētājas vietnieks un pa-
švaldības Administratīvās komisijas vadītājs Edgars Mekšs:

– Transporta līdzekļu novietošana apstādījumos un zaļajā zonā nav
pieļaujama. To nosaka Saistošie noteikumi nr. 14 “Ludzas novada sa-
biedriskās kārtības noteikumi”, kas pieņemti vēl 2010. gada 27. maijā.
Saskaņā ar tiem: apstādījumi ir visas ar augiem apaudzētas un kop-
tas platības (t.i., parki, dārzi, košumdārzi, skvēri, kapsētas, nogāžu no-
stiprinājumi u.c.), kā arī šim nolūkam paredzētas platības... (1.5. punkts);
zaļā zona – Ludzas novada teritorijā esošie apstādījumi, zālieni un meži
(1.6. punkts).

Par transporta līdzekļu novietošanu zaļajā zonā vai apstādījumos pa-
švaldības Administratīvā komisija var izteikt brīdinājumu vai uzlikt nau-
das sodu no 15 līdz 36 eiro apmērā (3.6. punkts).

Mēs visi, Ludzas un novada iedzīvotāji, kā arī mūsu ciemiņi priecā-
jas par sakoptām teritorijām pilsētā un ciematos. Skaistums nav radies
pats no sevis, tas ir izkopts. Lieli finansiāli ieguldījumi veikti, lai sakārtotu
daudzdzīvokļu māju pagalmus. Jūtams, ka iedzīvotāji novērtē to un arī
paši seko kārtībai apstādījumos un zaļajā zonā, tāpēc informē pašval-
dību un policiju par dažādiem pārkāpumiem. 

Kā jau minēju, Administratīvajā komisijā esam izskatījuši vairākus
policijas sastādītus protokolus. Līdz šim piemērots mazākais sods – brī-
dinājums. Taču, ja pārkāpumi tiks pieļauti atkārtoti, vai ja tiem būs sma-
gas sekas, noteikti tiks piemēroti naudas sodi. 

Ludzas novada pašvaldība aicina transporta līdzekļu īpašniekus no-
vietot savas automašīnas stāvvietās vai atļautās vietās uz brauktuvēm,
nebojājot apstādījumus un zaļo zonu. Sabiedriskās kārtības noteikumi
attiecas uz visa novada teritoriju, ne tikai uz pilsētu.

Novērtēsim skaistu vidi un respektēsim sabiedrības kopējās inte-
reses!

Sagatavoja Ērika Bondarenko, 
sabiedrisko attiecību speciāliste

Uzst d šanas datums Uzst d šanas vieta 

30.09.2016. - 03.10.2016. 

 Stroda un Rai a ielu krustojums,                              

 Stacijas iela 93, 

 Jelgavas un Sporta ielas krustojums 

03.10.2016. - 05.10.2016. 
 Latgales iela 28A, 

 L.Paegles iela, 

05.10.2016. - 07.10.2016. 

 Odu un Jurdža ielas krustojums, 

 Blauma a iela 13, 

 A.Up ša un Parku ielu krustojums 

07.10.2016. - 10.10.2016. 

 M.Ezerkrasta iela 1,  

 Stacijas iela 28,  

 Latgales iel  238A un 238B no pagalma puses 

10.10.2016. - 12.10.2016. 
 Bazn cas iela 8 pagalm , 

 Fr.Kempa iela 12 

12.10.2016. - 14.10.2016. 
 T lavijas iela 9A,  

 T lavijas un Lauku š rsielas krustojums,  

14.10.2016. - 17.10.2016. 

 Dunak u, Niedru un P avu ielu krustojums,  

 J.Soik na un K rsavas ielas krustojums,  

 Blauma a iela 3 un Stacijas iela 49 pagalm  

17.10.2016. - 19.10.2016. 

 Liep jas iela 21,  

 Dagdas iela 4A,  

 Parku iela 50 - Latgales iela 19A 

19.10.2016. - 21.10.2016. 
 Rund ni, 

 Istra (Vecslabada) 

24.10.2016. - 26.10.2016. 
 ukši, 

 Pilda 

26.10.2016. - 28.10.2016. 

 Bri i, 

 Nirza, 

 Martiši 

Kustamās mantas izsole
Ludzas novada pašvaldība rīko kustamā īpašuma atklāto mutisko izsoli ar aug-

šupejošu soli:

Personām, kuras vēlas piedalīties izsolē, nodrošinājuma nauda jāiemaksā Ludzas
novada pašvaldības norēķinu kontā Nr. LV49HABA0551036353377, kods HA-
BALV22, A/S Swedbanka.

Ar izsoles noteikumiem var iepazīties katru darbdienu no pulksten 8 līdz 12
un  no 13 līdz 17 Ludzas novada pašvaldībā Ludzā, Raiņa ielā 16, 415. kabine-
tā. Kustamo īpašumu  var apskatīt darbdienās, iepriekš piezvanot pa tālr. 65707146.

Pieteikums par piedalīšanos izsolē jāiesniedz pēc paziņojuma publicēšanas Ludzas
novadapašvaldības mājas lapā, saskaņā ar izsoles noteikumiem (Ludzā, Raiņa
ielā 16, 415. kab.).

Izsoles norises vieta – Ludzā, Raiņa ielā 16, Ludzas novada pašvaldībā (3. stā-
vā, mazā zālē).

Tālrunis uzziņām 65707410; 26430058.

Nekustamā īpašuma izsoles
Ludzas novada pašvaldība rīko nekustamā īpašuma atklāto mutisko izsoli ar

augšupejošu soli:

Personām, kuras vēlas piedalīties izsolē, nodrošinājuma nauda jāiemaksā Ludzas
novada pašvaldības norēķinu kontā Nr. LV49HABA0551036353377, kods HA-
BALV22, A/S Swedbanka.

Ar izsoles noteikumiem var iepazīties katru darbdienu no pulksten 8 līdz 12
un  no 13 līdz 17 Ludzas novada pašvaldībā Ludzā, Raiņa ielā 16, 415. kabine-
tā. Nekustamos īpašumus var apskatīt darbdienās, iepriekš piezvanot pa tālr.
65707410 vai 26430058.

Pieteikums par piedalīšanos izsolē jāiesniedz pēc paziņojuma publicēšanas laik-
rakstā „Latvijas Vēstnesis” saskaņā ar izsoles noteikumiem (Ludzā, Raiņa ielā
16, 415. kab.).

Pretendentiem, kuriem pastāv pirmpirkuma tiesības, lūgums mēneša laikā no
paziņojuma publicēšanas laikrakstā “Latvijas Vēstnesis” iesniegt pieteikumu par
nekustamā īpašuma pirkšanu.

Izsoles norises vieta – Ludzā, Raiņa ielā 16, Ludzas novada pašvaldībā (3.stā-
vā, mazā zālē). Tālrunis uzziņām 65707410; 26430058.

Par savvaļas medījamo
dzīvnieku postījumiem

Zemkopības ministrijā arvien biežāk tiek saņemta informācija par
savvaļas medījamo dzīvnieku postījumiem lauksaimniecībā un mež-
saimniecībā. Atgādinām, ka Medību likumā tika veiktas izmaiņas, lai
samazinātu šo postījumu apmēru.

Medību likumā noteikts, ka par medījamo dzīvnieku nodarītajiem postī-
jumiem un zaudējumiem savā īpašumā esošajā zemē ir atbildīgs zemes īpaš-
nieks vai tiesiskais valdītājs, ja medību tiesības nav nodotas citam medību
tiesību lietotājam. Ja medību tiesību īpašnieks medību tiesības nodod citam
medību tiesību lietotājam, pušu pienākumus un tiesības nosaka medību tie-
sību nodošanas līgumā. Attiecīgi pienākumi, atbildība un zaudējumu atlī-
dzināšana par savvaļas medījamo dzīvnieku postījumiem tiek realizēta ci-
viltiesiskā kārtā saskaņā ar Medību likumu un medību tiesību nodošanas lī-
gumu.

Medību likums nosaka pienākumu īstenot medību tiesības, respektējot gan

dabas aizsardzības, gan saimnieciskās intereses, kā arī paredz iespēju sav-
vaļas medījamo dzīvnieku postījumu gadījumos iesaistīties pašvaldībām, vei-
dojot medību koordinācijas komisijas un noteiktā kārtībā lemjot par pasākumiem
postījumu samazināšanai gan medību iecirkņos, gan teritorijās, kurās me-
dības aizliegtas.

Medījamo dzīvnieku nodarīto postījumu apjomu, pakāpi, materiālo zaudē-
jumu apmēru, kā arī pasākumus postījumu un to seku ierobežošanai vai lik-
vidēšanai nosaka attiecīgās pašvaldības izveidota medību koordinācijas komisija. 

Ja ir nodarīti postījumi, zaudējumus atlīdzina saskaņā ar Medību likumu,
noteikumiem par medījamo dzīvnieku nodarīto zaudējumu noteikšanu un me-
dību koordinācijas komisijām un medību tiesību nodošanas līgumu (medību
līgums). Medību koordinācijas komisija medījamo dzīvnieku nodarītos pos-
tījumus izvērtē, ievērojot zemes īpašnieka, nomnieka vai ganāmpulka īpaš-
nieka iesniegumu par medījamo dzīvnieku nodarītajiem postījumiem. Tāpēc,
ja ir radušies savvaļas medījamo dzīvnieku postījumi, aicinām vērsties ar rak-
stisku iesniegumu sava novada medību koordinācijas komisijā.

Informāciju sagatavoja Viktorija Kalniņa, 
Zemkopības ministrijas sabiedrisko attiecību speciāliste

IZSOLES

Kustam  pašuma nosaukums  Kustam  

pašuma 

nosac t  cena 

EUR 

Nodrošin juma 

nauda 

EUR 

Izsoles 

norises 

laiks 

Traktora T-40M Re . Nr. T1443LS 560,00 56,00 13.10.2016.

plkst.10.00 

Autobusa MERCEDES BENZ 711 

Re .Nr.GM9907 

2988,00 298,80 13.10.2016.

plkst.11.00 

Nekustam  pašuma nosaukums un 

atrašan s vieta 

Nekustam  

pašuma 

nosac t  

cena 

Nodrošin juma 

nauda 

Izsoles 

norises 

laiks 

“Darbn ca”, Nirzas pagasts, Ludzas 

novads, kas sast v no zemes gabala 

0,0995 ha plat b  ar kadastra apz m jumu 

68780050369 un dz vojam s kas ar 

kadastra apz m jumu 68780050369001 

EUR 

1895,53 

EUR 

189,55 

16.11.2016.

plkst. 10.00 

 

 

 

“Sv tavots”, Bri u pagasts, Ludzas 

novads, kas sast v no zemes gabala 

0,0544 ha plat b  ar kadastra apz m jumu 

68460100107. 

EUR 

105,66 

EUR 

10,57 

16.11.2016.

plkst. 11.00 

 

 

 

“Ausmi as”, Cirmas pagasts, Ludzas 

novads, kas sast v no zemes gabala 

0,0468 ha plat b  ar kadastra apz m jumu 

68500040295. 

EUR 

619,99 

EUR 

62,00 

16.11.2016.

plkst. 13.00 
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Jau trīs ar pusi gadus Ludzas novada dome
organizē Apaļā galda diskusijas, kas katrreiz
notiek par vienu noteiktu tēmu. Šoreiz,pēc ie-
dzīvotāju ierosinājuma, notika tikšanās ar de-
putātiem, kurā varēja izteikt viedokli un uz-
dot jautājumu par jebkuru aktuālu problēmu. 

Uz iedzīvotāju jautājumiem atbildēja deputāte
Lolita Greitāne („Latgales partija”), Jevgeņija Kušča
(„Saskaņas centrs”), Edgars Mekšs (Zaļo un
Zemnieku savienība), domes priekšsēdētāja Alīna
Gendele (Latgales partija). Bija pārstāvētas visas
partijas, no kurām deputāti ievēlēti domē. Vairāki
deputāti tai dienā neatradās Ludzā. 

Jautājumi un saņemtās atbildes, kas var inte-
resēt arī citus novada iedzīvotājus – turpinājumā:

Joprojām gaida pirti
Dmitrijs Bražņikovs: – Vai kādā domes sēdē ir

izskatīts jautājums par pirts nepieciešamību pilsētā?
Pirms pusotra gada tika savākti 1400 iedzīvotāju
paraksti, lai pilsētā darbotos pirts. Kāds ir deputātu
viedoklis par to? Pašreizējā variantā pirts pakal-
pojumi neapmierina: cena ir pārāk augsta, pakal-
pojums nav kvalitatīvs, pensionāriem, lai saņem-
tu atlaidi pirts biļetes apmaksai, pirms tam jāiet uz
domi. Rēzeknē pensionāri atlaidi saņem daudz vien-
kāršāk: uz vietas pirtī, uzrādot pensionāru apliecību.

J. Kušča: – Šī problēma domes sēdē skatīta vai-
rākkārt, meklējot iespējami labākos variantus. Par
jautājuma risināšanu iestājās arī Saeimas deputāts
A. Jakimovs. Deputāti ir par pirti.  

A. Gendele: – Esam vienojušies, ka pirts darbo-
sies bijušās SES ēkā. Ēka jārenovē. Tas nevar no-
tikt uzreiz. Pašreizējais variants, kad dome īrē du-
šas un saunas telpas bijušajā viesnīcā, ir pārejas
periods, lai vasarā, kad pilsētā nav karstā ūdens,
cilvēkiem būtu, kur nomazgāties. 

Grāmatvede Anastasija Ņukša iepazīstināja klā-
tesošos ar pirts izmaksām: jūlijā pirts strādāja 6
dienas. To apmeklēja 15 cilvēki. Ieņēmumi: 58 eiro,
izdevumi: 354 eiro. Viena apmeklējuma izmaksas
ir 23 eiro.Augustā pirts darbojās katru nedēļas no-
gali, bija 31 apmeklētājs, ieņēmumi ir 124 eiro, iz-
devumi – 560 eiro. 

E. Mekšs piebilda, ka gadījumā, ja pirti nolems
īrēt arī turpmāk, tiks pārstrādāti saistošie notei-
kumi, lai pensionāriem būtu vienkāršāk iegādāties
biļeti par samazinātu cenu. Šis variants ir tikai pa-
gaidu risinājums.

Vēlas modernu kinoteātri
Jautājums no jauniešu domes. Daiga Sarkane:

– Vai Ludzā būs mūsdienīgs kinoteātris, kur var
noskatīties, piemēram, 3 D filmas?

A. Gendele: – Ir iesniegts pieteikums ES struk-
tūrfondu apgūšanai, lai varētu nomainīt jumtu un
siltināt kinoteātra ēku. Ja to atbalstīs, tad kinoteātri
plānots iekārtot jauniešu vajadzībām. Tur varētu
darboties BJC (līdz 2018. gadam BJC darbosies pa-
šreizējās telpās), teātra studija, arī kinoteātris.
Protams, zāle būtu mazāka, jo tik lielu, kā tā ir pa-
šreiz, piepildīt nevarētu. Ja kinoteātris būs jāpār-
kārto ar modernajām tehnoloģijām par pašvaldības
budžeta līdzekļiem, diez vai mēs uzreiz to varēsim.
Tas ir nākotnes jautājums, par ko vēl jādiskutē, bet

šī ēka, cerams, būs nodota jauniešu aktivitātēm.
Kāds ir pieļaujamais trokšņu līmenis naktī?

Ludzāniete: – Dzīvojam netālu no jaunās spor-
ta halles. Tās kafejnīcā vasarā bieži notiek dažā-
das viesības. Kafejnīcas durvis siltā laikā ir vaļā,
dažreiz pastiprinātāji ir ārā. Mēs esam spiesti visu
nakti klausīties skaļu mūziku, salūta trokšņus. Vai
tiešām nepastāv kādi ierobežojumi?

A. Gendele: – Saistošajos noteikumos ir punkts,
kas paredz trokšņu ierobežojumu pēc plkst. 23.00.
Saskaņojot ar pašvaldību, pasākums var notikt arī
ilgāk, piemēram, svētki parkā un tml.  Kafejnīcas
telpas tiek izīrētas tikai brīvdienās. Runāšu ar at-
bildīgajām personām, kā troksni naktīs samazināt.

(Te gan daži klātesošie iebilda, ka svētku svi-
nēšana ir pilnīgi dabiska parādība, un pret tiem vēr-
sties nevajadzētu. Tad jau arī mūzika parkā ap-
kārtējiem būs kā traucēklis.)

Kā sodīt neapzinīgus autovadītājus?
Ludzāniete: – Ir apnikuši neapzinīgie auto īpaš-

nieki, kuri savas mašīnas novieto tieši pie parādes
durvīm vai zaļajā zonā. Neatliekamās palīdzības
mašīna nevar piebraukt. Municipālās policijas nav.
Kā atrisināt šo jautājumu? Kā sodīt šos šoferus?

E. Mekšs: – Mēs sadarbojamies ar Valsts poli-
ciju. Šādos gadījumos jāvēršas policijā. Viņi sastāda
protokolu, mēs uz tā pamata lemjam par admi-
nistratīvo sodu. Tādi gadījumi ir bijuši. Vienīgi mā-
jas pagalma plānā ir jābūt skaidri norādītām ro-
bežām, kura teritorija ir pieskaitāma zaļajai zonai.

„Lauktehnikas” rajonā būs trotuārs
Aleksejs Averčenko: – Dzīvojam „Lauktehnikas” mik-

rorajonā. Pamazām rajons tiek labiekārtots. Vēlamies
zināt, kad mums būs trotuārs gar Latgales ielu?

A. Gendele: –Nākamajā gadā trotuāru atjaunos. 
Jāparūpējas par cilvēkiem ratiņkrēslos

Leila Škavronska: – Pilsēta ir skaista, sakopta,
sakārtota. Uzbūvēti jauni trotuāri, bet diemžēl ne
visur tie ir izbraucami cilvēkiem ratiņkrēslos. Par
nepārvaramu šķērsli var kļūt pat pāris centimet-
rus augsts šķērslis. Būvējot jaunas uzbrauktuves
un pieņemot tās ekspluatācijā, jāpārbauda, cik reā-
li tās ir izmantojamas.

A.Gendele: – Domāju, ka būvnieki ievēro nor-
matīvus, tomēr vēlreiz aktualizēšu šo jautājumu
Būvvaldē.

Ilona Seņkova: – Ratiņkrēslā nevar nokļūt pie spe-
ciālistiem poliklīnikas 2. stāvā. Pašvaldības ēkas cen-
trālajām durvīm vajadzētu vērties automātiski.

A. Gendele: – Poliklīnikas ēkā liftu iekārtot diem-
žēl nav iespējams. Runāšu par šo jautājumu ar
Ludzas medicīnas centra vadītāju J. Atstupenu, var-
būt ir iespējas šo problēmu atrisināt citā veidā. 

Būtu vajadzīga diennakts aptieka
Daiga Sarkane: – Pilsētā nav nevienas diennakts

aptiekas. Tāda būtu vajadzīga.
A. Gendele: – Pašvaldība nevar atrisināt šo jau-

tājumu. Aptiekām tas droši vien nav izdevīgi. Varbūt
varam vienoties ar kādas aptiekas īpašnieku par
darba laika pagarināšanu vakaros.

Līdzekļus, kas iegūti Gaismas dārzam,
citur nevar izmantot

Vladimirs Pedāns izteica šaubas, vai vajadzētu
ierīkot jaunu parku – Gaismas dārzu – pilsētas no-
malē aiz SIA „Vels”. Vai nevar šos līdzekļus ieguldīt
pilsētas parka tālākai labiekārtošanai?

E. Mekšs: – Pašvaldības speciālisti ir uzrakstī-
juši interesantu projektu, sagaidot Latvijas simtgadi.
Ideja atzīta par labu, un projekts lielā konkurencē
ir ieguvis Vides aizsardzības fonda finansējumu. Šo
naudu citiem mērķiem izmantot nedrīkstam.

A. Gendele: – Vietai, kas izvēlēta Gaismas dār-

zam, ir liels potenciāls. Tā ir pašvaldības zeme.
Ražošanas zonu tur izveidot nevaram. Teritorija aiz-
aug, bet, to sakopjot, varam pie upītes izveidot at-
pūtas zonu. Dabas parkam ir arī sava dziļāka ide-
ja. Jā, par šo projektu domas dalās, bet pašvaldī-
bas līdzfinansējums te ir pavisam neliels. Būtiski,
ka tā ir iespēja sakārtot vēl vienu teritoriju.

V. Pedāns izteica gandarījumu, ka vecpilsētas daļā
ielām nosaukumu izkārtnes ir latgaliski, bet pār-
meta deputātiem, ka viņi ignorē latgaliešu valodu.

Uz šo jautājumu Lolita Greitāne atbildēja lat-
galiski, aicinot tā runāt arī pašu Pedāna kungu. 

Baznīcas ielu sakārtos, 
bet dažām ielām jāgaida

Uz jautājumu par to, vai tiks sakārtota Baznī -
cas iela, atbilde ir pozitīva. Tehniskais projekts jau
izstrādāts, un ja nebūs sarežģījumu ar iepirkumu,
darbi notiks jau nākamgad. Šai ielā tiks saglabāts
arī ūdenspumpis, jo dažas mājas tehniski nav ie-
spējams pieslēgt centrālajam ūdensvadam.

Sarežģītāk ir ar to ielu asfaltēšanu, kur vēl nav
ierīkots centrālais ūdensvads, kanalizācija un ci-
tas komunikācijas. Tiek saņemtas iedzīvotāju sū-
dzības par putekļu mākoņiem grantētajās ielās.

Regīna Bondare jautāja par Lejas ielu vasarnī-
cu rajonā gar Zvirgzdenes ezeru. Te ir peldvieta, va-
saras sezonā daudz kājāmgājēju, un katru reizi, kad
ceļu nogreiderē, mašīnas brauc lielā ātrumā, atstājot
aiz sevis putekļu mākoņos velosipēdistus un gājē-
jus. Satiksme sezonas laikā te ir intensīva.

A. Gendele: – Lejas ielā komunikācijas var izvietot
zaļajā zonā, līdz ar to ielu būs iespējams asfaltēt.
Esam šo ielu iekļāvuši prioritāri sakārtojamo ielu
sarakstā.  Ja izdosies vienoties, darbi, iespējams,
varētu sākties 2018. gadā

Marija Gaspare atzīmēja, ka mūsu pilsēta plaukst,
pateicās pilsētas dārzniecei par radošo darbu, gau-
mīgajām un krāšņajām puķu dobēm. Marijas kun-
dze aicināja deputātus tomēr pievērst lielāku uz-
manību vasarnīcu rajonam un ceļa posmam aiz
Govju tilta. Tas tiek ļoti intensīvi izmantots, jo ved
uz vienu no pilsētas rajoniem, kur ir ne tikai va-
sarnīcas, bet arī dzīvojamās mājas.

Turpmāk rēķinos maksa 
par ūdens starpību nepārsniegs 10%

Ūdens starpības jautājums joprojām vissāpīgā-
kais. Kā informēja Latgales ielas nr.92A mājas ve-
cākais Anatolijs Maļanovs, arī pēc elektronisko skai-
tītāju uzstādīšanas ūdens patēriņa starpība šai mājā
ir 14% un vairāk. Un pilsētā tomēr ir mājas, ku-
rās ievadskaitītāju nav, tātad šais mājās netiek mak-
sāts par ūdens patēriņa starpību. Tas nav taisnī-
gi. Naudas iekasēšana par ūdens patēriņa starpī-
bu nav godīga. To atzīst arī citās pilsētās. Reāli šo
starpību nav iespējams precīzi noteikt. 

A.Gendele: – Esam  daudz paveikuši, lai sistē-
mu sakārtotu. Esam ļoti centušies, tomēr tas nav
pilnībā izdevies. Pati esmu vedusi uz pārbaudi mā-
jas ievadskaitītāju. Tā kļūda bija tikai 2%. Tātad
dzīvokļos ir neprecīzi skaitītāji.

Esam aizsūtījuši vēstuli uz Ekonomikas minis-
triju, kurā informējam par visiem veiktajiem pa-
sākumiem un pastāvošo MK noteikumu izpildes ne-
iespējamību, aicinot pārskatīt MK noteikumus.

Esmu adresējusi „Ludzas apsaimniekotājam” vēs-
tuli ar aicinājumu jau rēķinos par septembri ne-
uzrēķināt maksu par ūdens patēriņa starpību, kas
pārsniedz 10%/ Vienošanās ir panākta.

Korespondente Vanda Žulina

Jautājumi un atbildes Apaļā galda diskusijā

No pašvaldības budžeta 
62 tūkstoši eiro - pagalmu

labiekārtošanai Ludzā
Ludzas novada pašvaldība šī gada jūnija saņēma vairākus pieteikumus

no dzīvojamo māju pārvaldnieka SIA “Ludzas apsaimniekotājs”, ar lū-
gumiem piešķirt līdzfinansējumu vairāku dzīvojamo māju Ludzā au-
tostāvvietu ierīkošanai un auto piebraucamo ceļu renovācijai. 

30. jūnija domes sēdē nolemts piešķirt līdzfinansējumu to ierīko-
šanai pie vairākām mājām Blaumaņa ielā un Stacijas ielā 49. Kopējais
līdzfinansējuma apmērs – gandrīz 62 tūkstoši eiro (61,989 EUR). 

Līdzfinansējums no pašvaldības budžeta piešķirts šādā apmērā:  
mājas Stacijas ielā 49 piebraucamo ceļa ierīkošanai – EUR 6403,28;
mājas Blaumaņa ielā 3 automašīnu stāvlaukuma  ierīkošanai – 5 tūksto-

ši eiro,  piebraucamā ceļa ierīkošanai – EUR 14000,00 apmērā;
mājas Blaumaņa ielā 9 automašīnu stāvlaukuma ierīkošanai – 5 tūksto-

ši eiro,  piebraucamā ceļa ierīkošanai – EUR 6490,86;
mājas Blaumaņa ielā 11 automašīnu stāvlaukuma ierīkošanai – 5 tūkstoši

eiro, piebraucamā ceļa ierīkošanai – 14 tūkstoši eiro;
mājas Blaumaņa ielā 9 piebraucamā ceļa ierīkošanai – EUR 3048,06;
mājas Blaumaņa ielā 13 piebraucamā ceļa ierīkošanai – EUR 3048,06 ap-

mērā.

IEVĒRĪBAI!
Ludzas novada domes deputātes Jevgenijas Kuščas 

iedzīvotāju individuālā pieņemšana pagastos
j p p g

N.p.k. Pagasts Pie emšanas diena Pie emšanas laiks 

1. 
Istras pagasts 
(pagasta p rvaldes telp s) 

2016. gada 4. oktobr plkst. 09:00 – 10:00 

2. 
Rund nu pagasts 
(pagasta p rvaldes telp s) 

2016. gada 4. oktobr plkst. 11:00 – 12:00 

3. 
Nirzas pagasts 
(pagasta p rvaldes telp s) 

2016. gada 4. oktobr plkst. 13:00 – 14:00 

4. 
Bri u pagasts 
(pagasta p rvaldes telp s) 

2016. gada 4. oktobr plkst. 15:00 – 16:00 

5. 
Isnaudas pagasts, Istalsna 

(kluba telp s) 
2016. gada 6. oktobr plkst. 09:00 – 09:30 

6. 
Isnaudas pagasts, Martiši 
(pagasta p rvaldes telp s) 

2016. gada 6. oktobr plkst. 10:00 – 11:00 

7. 
Pildas pagasts 
(pagasta p rvaldes telp s) 

2016. gada 6. oktobr plkst. 11:30 – 12:30 

8. 
ukšu pagasts 

(pagasta p rvaldes telp s) 
2016. gada 6. oktobr plkst. 12:45 – 13:30 

9. 
Pure u pagasts 
(pagasta p rvaldes telp s) 

2016. gada 6. oktobr plkst. 14:00 – 14:30 

10. 
Cirmas pagasts 
(pagasta p rvaldes telp s) 

2016. gada 6. oktobr plkst. 15:30 – 16:30 
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Parkā svētku noskaņa valdīja visu dienu,
te darbojās arī rudens stādu tirdziņš ...

... un atrakcijas bērniem. 

Svētku gādiens “Īt ka bīzs”

Svētku gājiens “Īt ka bīzs” vijās no ģimnāzijas
uz parka estrādi, tajā piedalījās visu pagastu pār-
stāvji, pašvaldības un valsts iestādes un uzņēmu-
mi, biedrības, interesentu grupas. Arī gājiena no-
formējumā galvenā tēma – dabas veltes. 

Cirmas pagasta pārstāvji

Ņukšu pagasta pārstāvji

Ludzas mākslas skolas kolektīva “tārpiņš”

Pildas pagasta iespaidīgās “kolorado va-
boles”

Rudens kompozīciju
izstāde “Dyžan gleits”

Ludzas Tautas
nama mazajā
zālē apmeklētā-
jus sagaidīja visu
krāšņo rudens
krāsu varavīk-
sne. Rudens
kom pozīciju iz-
stādē bija apska-
tāmi 33 darbi. Kā
atzina māksli-
niece Ināra
Mikažāne, darbi
bija daudzveidīgi,
gaumīgi, katrs
savā veidā inte-
resants. Bija sa-
režģīti tos izvēr-
tēt, lai nosauktu
interesantākos. 

Īpaši tika ap-
balvotas trīs
kompozīcijas. Par
visapgarotāko
žūrija atzina krāšņo rudens ziedu paklāju – deko-
ru „Dievišķā gaisma pār Ņukšiem”. Sulīgi dzelte-
no samteņu uzrakstu „Ņukši” katrs ienācējs pa-
manīja jau pa gabalu. Darbu iesniedza Ņukšu pa-
gasta iedzīvotāji.

Visbagātīgākās kompozīcijas nosaukumu iz-
pelnījās Pildas pagasta kompozīcija „Rudens dā-
vanas”, kurā varējām redzēt vai visas rudens ba-
gātības. 

Par visharmoniskāko kompozīciju novērtēts
Isnaudas pagasta iesniegtais „Zambaru draiskuļi”,
kura tēli veidoti no vārpām (attēlā).

Skatītājiem bija iespēja nobalsot par sev tīkamāko
darbu. Interese bija liela. Pēcpusdienā pat nepie-
tika balsošanas biļetenu – zaļo līmlapiņu, tāpēc savu
vērtējumu skatītāji izteica rakstiski.  Visvairāk bal-

su un skatītāju simpātiju balvu ieguva Briģu pa-
gasta kompozīcija „Rudens eža kažociņš”.

Paldies par radošo darbu visiem kompozīciju au-
toriem. Jūs skatītājiem sagādājāt patiesu baudī-
jumu.

Novada domes priekšsēdētājs 
Edgars Mekšs - par svētkiem

p Svētku tradīcija ir vēl jauna. Tādi svētki tiek
organizēti tikai otrreiz. Programmas sadaļas sa-
turiski bija līdzīgas abos svētkos. Lielākā atšķirī-
ba: pagastu uzstāšanās notika nevis pilsētas lau-
kumā, bet parkā. Tas bija ērtāk.

p Pagastu iedzīvotāji bija ļoti labi sagatavoju-
šies. Viss, ko viņi piedāvāja, bija katra pagasta ra-
došās komandas ideja un darbs. Programma bija
izdevusies. Grūti izcelt kādu pagastu, visi bija līdz-
vērtīgi. Par to, domāju, pārliecinājās visi apmek-
lētāji. 

p Novada pašvaldība svētku noslēgumā katram
pagastam pasniedza čeku 150 eiro vērtībā. Šo nau-
du katrs var izmantot pēc saviem ieskatiem: sagādāt
darba grupai kādu atpūtas brīdi, noorganizēt iz-
braukumu vai citādi. Protams, šī darba rezultāta
augstākais novērtējums ir skatītāju atzinība un gan-
darījums par izdošanos.

p Kā rīkot nākamos svētkus? Ir laiks par to pa-
domāt. Varbūt tie varētu notikt kādā no pagas-
tiem, kas uzņemtu viesus savās mājās, varbūt tie
tāpat varētu notikt Ludzā, bet gājiena vietā tik-
tu organizēts atpūtas pasākums pagastu iedzī-
votājiem... Varbūt jāmaina prezentāciju tēma?
Iespējams, ka pagastu diena varētu būt pilsētas
svētku sastāvdaļa... Ceru, ka pasākuma dalībnieki
pagastos izvērtēs svētkus un izteiks savus priekš-
likumus. 

p Uzskatu, ka tradīcija ar domu popularizēt lau-
ku pagastus, saliedēt novadu noteikti ir jāsaglabā,
bet forma, protams, var mainīties.

p Šogad viesmākslinieku koncerts svētku no-
slēgumā bija domāts kā atelpas brīdis dalībniekiem,
bet  cilvēki steidzās uz mājām. Daudzi bija at-
braukuši uz pilsētu jau agrā rītā, lai noformētu savu
telti, sagatavotos viesu uzņemšanai. Visa diena vi-
ņiem pagāja satraukumā un aktīvā darbā. Pēc pre-
zentācijām bija jāsagatavojas gājienam. Saprotams,
ka visi bija noguruši. Domāju, ka  nākamajiem svēt-
kiem varam izveidot tādu programmu, lai arī da-
lībnieki varētu izbaudīt svētkus.

Gājiens — krāšņs. Piedalījās visi pagasti un 17
pašvaldības iestādes. Šoreiz bijām atteikušies no
kolektīvu vērtēšanas: nenoteicām labākos par no-
formējumu gājienā. To arī būtu grūti izvērtēt.  Vai
katros svētkos gājiens ir nepieciešams, par to jā-
padomā. 

Tie ir mūsu svētki, paši varam tos plānot. 
Bet par vienu gan varējām pārliecināties: kat-

rā ciemā  ir talantīgi un radoši cilvēki un ar viņiem
varam lepoties. 

Izcils pagastu radošo komandu darba rezultāts 
„Bīzajūs svātkūs”

Ar mērķi atklāt mūsu novada pagastu daudzveidību un vienot novada iedzīvotājus 17. septembrī notika “Bīzī svātki”. Svētku tēma –
dārzeņi, augļi, labība un citas dabas veltes. 

Ludzas TN bija skatāma rudens kompozīciju izstāde. 
Parkā izvietotajās teltīs varējām apbrīnot pagastu prezentācijas, radošo darbnīcu aktivitātes, prezentējot kādu dārzeni vai augli.
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Parkā visu dienu bija svētku noskaņa un daudz cilvēku. Atšķirībā no pil-
sētas svētkiem, kad uzņemam daudz viesu: radu un draugu no citām pilsē-
tām un novadiem, kad mājās atbraukuši studenti, uz šo sarīkojumu nāk vie-
tējie cilvēki. Varējām vienuviet satikt visu novada pagastu aktīvākos iedzī-
votājus. 

Pagastu cilvēki bija sagatavojuši ļoti interesantu programmu. Pie katras
telts mūs sagaidīja kāds pārsteigums: sākot ar simbolisko Pildas kartupeļu
vīriņu un kolorado vaboļu atraktīvo komandu un beidzot ar Istras pagasta
leļļu teātri telšu rindas noslēgumā. 

Pureņu pagasta telts - tomātu tēma

Briģu pagasta telts - ābolu tēma

Cirmas pagasta telts - burkānu tēma

Katra pagasta radošā komanda ir pelnījusi sirsnīgu paldies no visiem ap-
meklētājiem. Varam tikai apbrīnot, cik radošu ideju realizēja šie cilvēki.  Pie Isnaudas
pagasta telts ratu ritenis griezās gluži kā TV Brīnumu lauka riņķis, liekot bēr-
niem pārbaudīt savas zināšanas par graudaugiem. Pildānieši piedāvāja bērniem
krāsainus zīmējumus no kartupeļiem, pie Cirmas telts bērni no balona un smil-
tīm paši veidoja rotaļlietu, Istras mākslinieces uz mazo apmeklētāju sejām uz-
būra krāšņus zīmējumus... Pie katras telts bija padomāts par bērniem.

Ja apmeklētāji nogaršoja kaut daļu uzkodu un ēdienu, kas tika piedāvāts,
tad pusdienas pašiem vārīt vairs nevajadzēja: Rundēnu saimnieces tieši no
milzīga ķirbja smēla siltu un garšīgu ķirbju putru, pie Ņukšu telts varēja no-
garšot garšīgi pagatavotas sēnes. Pureņu un Istras teltī varējām izbaudīt to-
mātus visdažādākajos ēdienos. Ievārījumu var izvārīt ne tikai no āboliem (Briģi),
bet arī kabačiem (Nirza). Isnaudieši piedāvāja pašceptu maizi, cienāja ar Turaku
tumšo alu. Nav iespējams nosaukt visus piedāvātos dārzeņu ēdienus un dzē-
rienus. Izrādās, ka pat vārīti burkāni, pasniegti ar interesantu mērci, var kļūt
par delikatesi (Cirma). Domāju, ka daudzas saimnieces ne tikai nogaršoja ēdie-
nus, bet uzzināja arī jaunas receptes. 

Īpašs stāsts ir par telšu noformējumu. Tas patiesi pārsteidza. Varam ti-
kai nojaust, cik daudz pacietības, darba un materiālu tas ir prasījis. Bet vis-
lielāko apbrīnu pelna mūsu cilvēku izdoma: nekas neatkārtojās. Jau pa ga-
balu varēja pamanīt košo Pureņu tomātu saimi, bet Isnaudas maizes klaipa
bērniņu – tikai tuvāk pienākot. Katra ābolu virtene, krāsainais plakāts, lapu
vītne, lauku sētas žodziņš bija kā neliels mākslas darbs. 

Jāpriecājas par svētku dalībnieku tērpiem, vainagiem, priekšmetiem un
maskām, kas svētku noskaņu padarīja vēl krāsaināku. Istras tomātu apaļumi,
Ņukšu milzu sēnes, Isnaudiešu vārpu vainagi, Cirmas zaķeņu amizantās au-
sis, kas tik nebija redzams telšu rindā!

Jautru noskaņu radīja pašdarbības kolektīvi: Ņukšu, Nirzas un Isnaudas
folkloras kopas, Pildas pūtēju orķestris un dejotāji, Istras leļļu teātris. 

Mūsu lauku cilvēku radošais gars un paveiktais darbs ir apbrīnas vērts.

Svētku noslēgumā parka estrādē koncertu sniedza Antonija TONY
Dombrovska Breidaka un grupas “Kolibri” vadītājs Juris Neretnieks.

Pagastu teltīs valda viesmīlība un radošs gars

Kas nākotnē
Man kā svētku baudītājai svētki ļoti patika. Visvairāk – tieši katra pagasta komandas radošā darba rezultāts.
Ko par to domā pagastu cilvēki, jāspriež viņiem pašiem svētku rīkotāju sapulcē, kad analizēs paveikto. Laukos cilvēku skaits samazinās. Visu pa-

sākumu rīkošana balstās uz vienu un to pašu cilvēku spēkiem. Viņi piedalās gan pašdarbības kolektīvos, gan pagasta dzīves organizēšanā. Cik bieži
jārīko tādi svētki, lai tos gaidītu ar prieku? Varbūt starplaikam jābūt nevis 2 gadi, bet ilgāk? Kas būtu jāmaina programmā? Kā izdarīt tā, lai paši
lauku cilvēki spētu svētkus izbaudīt, novērtējot kaimiņu sniegumu? Šogad apmeklētāju bija daudz, retajam izdevās svētku laikā iziet no savas telts
Kā padarīt skaļāku, jautrāku un dzīvīgāku gājienu, lai gājiena dalībniekiem tas sagādātu prieku?

Tas jāizdiskutē un jāizdomā pašiem pagastu kultūras dzīves organizatoriem, pārvaldniekiem.
Bet par šā gada svētkiem sirsnīgs paldies katram, kas tos sagatavoja!

Korespondente Vanda Žulina

Foto: Vanda Žulina, korespondente, un Svetlana Rimša, sabiedrisko attiecību vadītāja

Vairāk fotogrāfiju - www.ludza.lv (“Foto galerijas”)

Nirzas pagasta telts - kabaču tēma
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IZGLĪTĪBAS IESTĀDĒS

Retajam vidusskolēnam
mūsdienās ir kvēls sapnis
kļūt par skolotāju.
Daudzas citas profesijas
kļuvušas prestižākas.
Ņemot vērā situāciju lau-
ku novados, kur skolēnu
un skolu skaits samazinās,
pensionēšanās vecums pie-
aug, jauni skolotāji tieši no
augstskolas sola mūsu
skolās ienāk reti. Katrs
jauniņais tiek sagaidīts ar
lielu interesi. Ludzas pil-
sētas ģimnāzijā šogad dar-
bu sākusi ķīmijas skolotāja
Jūlija Belkovska. Pēc pir-
majām darba nedēļām
LNV uzaicināja Jūliju uz
iepazīšanās sarunu. 

– Neesat ludzāniete. Kas
ir jūsu bērnības zeme?

– Esmu dzimusi, augusi un
līdz šim dzīvojusi Riebiņu no-
vadā. Mana pirmā skola ir
Galēnu pamatskola. Vēlāk
pabeidzu Viļānu vidusskolu.
Visa mana dzīve saistās ar
Latgali, tāpēc tai brīdi, kad
man piedāvāja darbu Ludzā,
nešaubījos ne brīdi, kaut gan
līdz tam Ludzā ne reizi nebiju
bijusi. Zināju, ka tā ir Latgale,
un tas šķita svarīgākais.

– Esat izvēlējusies mācīt
sarežģītu priekšmetu.
Kārtot ķīmijas eksāmenu
pēc vidusskolas parasti iz-
vēlas nedaudzi abiturien-
ti. Kas ir noteicis Jūsu in-
teresi par ķīmiju?

– Ķīmiju izvēlējos vidusskolā.
Tas bija, pateicoties manai iz-
cilajai ķīmijas skolotājai Felicijai
Leščinskai. Viņa man ir skolo-
tāja ideāls. Man nebija šaubu,
ka kārtošu izlaiduma eksāme-
nu ķīmijā un dzīvē šī zinātne
būs nepieciešama. Gāju uz pa-
pildnodarbībām pie skolotājas.
Domāju par farmāciju vai ķī-
mijas pedagoga darbu, tāpēc pēc
skolas iestājos Latvijas
Universitātes Ķīmijas fakultātē.

– Nereti bērni izvēlās
savu vecāku profesijas. Vai
Jūsu ģimenē ir pedagogi?

– Mana mamma ir pirm-
sskolas skolotāja Galēnos.
Bērnudārza audzinātājas dar-
bu līdz ar to iepazinu kopš bēr-
nības. Redzēju, kā mamma ga-
tavojas nodarbībām, kā vien-

mēr ko griež, līmē, zīmē, kā pēc
ilgiem darba gadiem viņa mā-
cījās augstskolā, jo mainījās
prasības par izglītības līmeni.
Man nebija vēlēšanās apgūt
mammas profesiju, kaut tagad
domāju, ka zemapziņas līme-
nī tas mani tomēr ir ietekmē-
jis. Abas manas māsas gan iz-
vēlējušās ar pedagoģiju ne-
saistītas profesijas: vecākā ir
šuvēja, jaunākā – stiliste, fri-
ziere. Vecākā māsa gan dzīvo
Īrijā, un manam māsasdēlam
ir ne tikai Latvijas, bet arī
Īrijas pilsonība, bet jaunākā –
Madonā. Tētis nekad ar pe-
dagoģiju nav bijis saistīts, jo
strādāja par mehanizatoru.

– Par ko tad sapņojāt
kļūt bērnībā?

– Mani sapņi nebija īpaši
oriģināli. Gribēju kļūt dzie-
dātāja. Iestājos mūzikas sko-
lā, akordeona klasē. Drīz gan
sapratu, ka sapnis nav pie-
pildāms, bet mūzikas skolu pa-
beidzu. Pēc pamatskolas nebija
skaidrs, ko izvēlēties, tāpēc arī
aizgāju uz vidusskolu. Tad arī
viss nostājās savās vietās.

– Esat mācījusies mazā
lauku skolā un mazpilsētā.
Arī prakses vietas bija
abas šīs skolas. Kāda ir
Jūsu pieredze par izglītī-
bas līmeni dažāda lieluma
skolās? Pavīd uzskats, ka
mazā skolā augstu līmeni
sasniegt ir grūti.

– Patiesībā man ir ļoti labas
atmiņas par savu pirmo skolu.
Mums toreiz vēl nebija apvie-
notas klases. Mēs bijām septi-
ņi klasē. Domāju, ka tā bija ie-
spēja katram bērnam zinātņu
pamatus iemācīt iespējami labi,
jo ar katru ir individuāls darbs.
Pašreizējā realitāte gan ir tāda,
ka šīs skolas drīz vairs nepas-
tāvēs. Bērnu maz, klases tiek
apvienotas. Ja nekas nemai-
nīsies, tā drīz būs pagātne, ko
varēs tikai atcerēties. Žēl, bet
pagaidām nekas neliecina, ka
varētu kas mainīties. 

Viļānos mēs klasē bijām 16.
Sākumā man tas šķita daudz.
Protams, vēlāk pieradu, un,
domāju, tas vidusskolā ir op-
timāls skaits. 

– Kādi ir pirmie iespai-
di par Ludzu?

– Pirmoreiz atbraucu, kad
mācību gads bija jau beidzies.
Skola šķita tāda ļoti klusa, ļoti
sakārtota, sakopta un arī lie-
la. Biju satraukusies. Tagad,
kad sākās mācību gads, viss
atdzīvojies, man ir savs dar-
ba režīms, nav vairs laika sa-
traukumam. Skolēni, pro-
tams, sarīko jauniņajai pār-
baudes, bet esmu tam gatava. 

Mani ļoti labi uzņēma sko-
las direktore: uzreiz kā savē-
jo, kā meitu. Pašvaldība ir ap-
solījusi dzīvokli, dēlam – vie-
tu bērnudārzā. Man ir sajūta,
ka esmu te gaidīta, ka mans
darbs ir vajadzīgs.

Pilsētiņa ļoti patīkama,
tāda mīlīga, jauka, pēc relje-
fa varbūt līdzīga Madonai.

Kad varēšu pārvākties uz
savu dzīvokli, te atbrauks
mans vīrs Guntis un dēliņš
Raitis, tad droši vien radīsies
māju sajūta. Pagaidām mājas
ir Stabulniekos, uz kurieni
braucu brīvdienās. 

– Vīrs arī ir pedagogs?
– Jā, viņš ir sporta skolotājs

mazajā Dravnieku pamat-
skolā un futbola treneris
Preiļu BJSS. Interesanti, ka
arī manai ķīmijas skolotājai
vīrs bija sporta skolotājs. Viņai
ir divi dēli. Mums pagaidām
viens. Daudz kas mūsu dzīvē
ir sakritis. Ceru, ka varēšu vi-
ņai līdzināties arī darbā.

– Jūs kā jauns pedagogs,
droši vien lielu akcentu lik-
siet uz moderno tehnoloģiju
ieviešanu mācību procesā.

– Domāju, ka visam jābūt sa-
mērīgi. Nekur nepazudīs arī pa-
rastā tāfele un krīts. Protams,
interaktīvajai tāfelei būtu jā-
būt ierastam darbarīkam stun-
dā, jo tā ir ļoti ērta. Eksperi -
menti ir svarīgi, bet tikpat
daudz – arī grāmata un pie-
raksti. Svarīgi pārliecināt sko-
lēnus, ka ir jēga to visu apgūt. 

– Jūsu hobiji?
– Agrāk daudz lasīju, bet

šobrīd lasu pamatā ķīmijas
grāmatas, jo daudz laika paiet,
gatavojot stundas. Jāpabeidz
maģistrantūras studijas
Daugavpils Universitātē. Ar
sportu nenodarbojos, bet patīk
tautu dejas. Kamēr biju dek-
rēta atvaļinājumā, sāku no-
darboties ar dažādiem rok-
darbiem, kaut gan agrāk par
to nebiju pat padomājusi.

Bet pašlaik mana dzīve ir
ķīmija un ģimenes rūpes.
Ceru, ka nākotnē paliks vai-
rāk laika vaļaspriekiem.

Direktore Dzidra Dukšta
par jauno kolēģi: – Es pazīstu
Jūlijas ķīmijas skolotāju un
esmu pārliecināta, ka zināša-
nas priekšmetā ir pamatīgas.
Man patīk, ka Jūlijai ir savs re-
dzējums pedagoģijā, savi ideā-
li. Tas ir ļoti svarīgi, darbu uz-
sākot. Novēlu, lai viņa sagla-
bā savu precizitāti, mērķtiecī-
bu, optimismu. Ceru, ka Jūlija
labi iejutīsies mūsu kolektīvā.

Korespondente
Vanda Žulina

Apkārt Eiropai...
Vasaras brīvdienās projekta “Eirope

Direct Austrumlatgalē” ietvaros Ludzas
pilsētas galvenā bibliotēka ar mērķi mu-
dināt interesi par Eiropas Savienības
(ES) valstīm rīkoja pasākumus Ludzas
pilsētas ģimnāzijas 1. - 4. klašu vasaras
nometnes dalībniekiem. 

Eiropas dabas vizītkartes. Nometnes dalībnieki iepa-
zinās ar ES valstu simboliem - putniem, dzīvniekiem un pu-
ķēm. Pasākuma gaitā bērni meklēja un prezentēja materiā-
lus par Eiropas dabas vizītkartēm. Noslēgumā bibliotēkas dar-
binieki organizēja radošo darbnīcu, kur no plastmasas podiņiem
bērni veidoja mežu iemītniekus - trollīšus.

Atrakciju parki Eiropā. Uz grīdas aplī bija saliktas la-
pas ar tekstu par daudzajiem neparastajiem atrakciju par-
kiem Eiropā. Bērni griezās improvizētajā karuselī un izvē-
lējās vienu lapu. Informācija bija jāizlasa un jāatstāsta citiem
pasākuma dalībniekiem. Pasākuma beigās - radošā darbnī-
cā, kuras gaitā bērni zīmēja savu sapņu atrakciju parku.

Eiropas garša. Bērniem tika dots uzdevums interneta viet-
nēs sameklēt ES valstu pazīstamākos ēdienus, uzzināt un pa-
stāstīt par to sastāvdaļām. Pasākuma dalībnieki cienājās ar
popkornu un skatījās multfilmu par Karlsonu - pasaulē la-
bāko saldumu izēdāju. Radošās darbnīcas gaitā no papīra tika
darinātas konfektes.

Eiropas galvaspilsētas. Pasākuma dalībnieki sadalījās
pa pāriem. Katrs pāris izvēlējās kādu no ES valstu galvas-
pilsētām un interneta vietnēs meklēja informāciju par pilsētu
un tās neparastākajām vietām. Par sameklētajiem faktiem
bija jāpastāsta pārējiem pasākuma dalībniekiem. 
Ilga Kaupuža, Ludzas bibliotēkas vecākā bibliotekāre

“Maxima” programma
“Savai skolai” - 

Ludzas pilsētas 4. PII
“Pasaciņa”

No 2015. gada 2. novembra līdz pat 2016. gada 7. februā-
rim mazumtirdzniecības veikalu tīkls “Maxima Latvija” or-
ganizēja akciju “Savai skolai”.

Atbalsta akcija “Savai skolai” mērķis bija aicināt sabied-
rību apvienoties un palīdzēt savām skolām, lai Latvijas vis-
pārizglītojošās skolas, pirmsskolas izglītības iestādes, pro-
fesionālās izglītības iestādes varētu uzlabot tehnisko no-
drošinājumu, un ikvienam būtu iespēja viegli un reizē ļoti īpa-
ši pateikt “Paldies!” savai iestādei!

Akcijas laikā “Maxima Latvija” klienti par katru pirkumu
vērtībā virs 7 eiro saņēma uzlīmes, ko tālāk varēja novirzīt
savai izvēlētai izglītības iestādei inventāra ieguvei. Uzlīmes
bija jāsalīmē  bukletos un jāatstāj īpašās kastītēs veikalos
vai arī jāatdod izglītības iestādēm.

Arī mūsu pirmsskolas izglītības iestāde “Pasaciņa” pieteicās
šīm izaicinājumam. Ne vienu vien reizi kopā ar bērnu vecā-
kiem esam piedalījušies dažādos konkursos un akcijās un esam
pārliecinājušies, ka mūsu vecāki vienmēr ir ļoti saliedēti un
aktīvi. Starp grupām valdīja īsts sacensību gars, kā rezultātā
ar vecāku un iestādes darbinieku, viņu radu, draugu atbal-
stu sakrājām 12400 uzlīmes! Akcijas sākumā bijām ieplānojuši
iegādāties tikai bumbu glabāšanas grozu, kura iegādei bija
nepieciešam savākt 800 uzlīmes.  

Līderis šajā akcijā bija 3. grupa “Īkstīte”. Šie bērni jau 1.
septembrī devās uz skolu , 2. vietā - 2. grupa “Sienāzītis” un
3. vietu ieguva 4. grupa “Ziediņš”.

Savā īpašumā esam ieguvuši bumbu glabāšanas grozu, mū-
zikas centru, divus portatīvos datorus, ko skolotājas izman-
tos rotaļnodarbībās ar bērniem, pasaules fizioģeogrāfisko sie-
nas karti, sienas karti “Latvijas daba”, globusu ar apgais-
mojumu, 8 litru guašas krāsu komplektu. No šīs akcijas mēs
visi esam ieguvēji. Kopā mēs varam sasniegt vairāk!

Milzīgs paldies visiem uzlīmju ziedotājiem un čaklajiem
vācējiem, kas palīdzēja piepildīt mūsu sapņus! 

Ludzas PII “Pasaciņa” kolektīva lielie un mazie saka
paldies VISIEM, kas atbalstīja mūsu iestādi!!!

Ludzas 4. PII “Pasaciņa” metodiķe 
Svetlana Narnicka

Jaunajai skolotājai ir paraugs, 
kam līdzināties

Jaunas preces - 
arī Briģu PII

Jaunas preces mācību procesa modernizēšanai
šīs akcijas laikā saņēma arī Briģu pagasta pirms -
skolas izglītības iestāde. PII saņēma bumbu gla-
bāšanas grozu, krāsu un divus melnbaltos prin-
terus, divus planšetdatorus, divus mūzikas cen-
trus, četrus portatīvos datorus, videokameru un
fotokameru, kā arī piecus kinētisko smilšu kom-
plektus, vairākus konstruktoru, zīmēšanas papīra
komplektus un papīru komplektus zīmēšanai.

Kā norāda Briģu pagasta pirmsskolas izglītī-
bas iestādes vadītāja Valentīna Matjušenoka, tad
viss iegūtais inventārs palīdzēs uzlabot mācību

procesu. „Skolotāji visvairāk priecāsies par iegū-
tajiem portatīvajiem datoriem, kas atvieglos ik-
dienas darbu. Savukārt bērni priecāsies par ki-
nētiskajām smiltīm un konstruktoru komplektiem”,
stāsta Valentīna Matjušenoka, atklājot, ka uzlīmju
krāšanas procesā vienlīdz aktīvi iesaistījās gan au-
dzēkņu vecāki, gan skolotāji, kā arī liels atbalsts
tika saņemts no bijušajiem audzēkņiem, kas kād-
reiz mācījušies Briģu pagasta pirmsskolas izglī-
tības iestādes telpās.

Latgales reģions izrādījies aktīvākais re-
ģions visā Latvijā – 209 jeb 83,2% no reģio-
na mācību iestādēm piedalījās programmā, ko-
pumā iegūstot 21 507 preces mācību procesa
modernizēšanai.

Sagatavots pēc SIA “Maxima
Latvija” informācijas
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“Latgols” izcīna kārtējo uzvaru
Svētdien, 25. septembrī,

SynotTip handbola Virslīgas
spēlē pārliecinošu uzvaru izcī-
nīja Ludzas “Latgols” handbo-
listi, kas savā laukumā sakāva
“Ogre/Miandum”.

“Latgols” un “Ogre/Miandum” spē-
lē sākums krietni veiksmīgāks iz-
devās ogrēniešiem, kas ieguva vai-
rāku vārtu pārsvaru (3:1, 5:2, 6:3),
taču vēlāk ar četriem bezatbildes vār-
tiem izcēlās “Latgols”, puslaika
vidū pirmoreiz pārņemot vadību –
7:6. Turpmāko minūšu laikā viesi gan
vairākkārt vadību atguva, tomēr tu-
vojoties puslaika izskaņai arvien pār-

liecinošāku sniegumu demonstrēja mā-
jinieki, kas līdz pārtraukumam iekrāja

piecu vārtu atrāvienu – 17:12. Otrā puslaika sākumā ludzānieši saglabāja iekrāto
pārsvaru, bet vēlāk veica vēl vienu atrāvienu un puslaika vidū pēc Jāņa Pavloviča
metiena panāca jau desmit vārtu pārsvaru – 29:19. Laukuma saimnieki domi-
nēja arī mača pēdējās desmit minūtēs, kad vienubrīd “Latgols” sasniedza +16,
bet visā spēlē uzvarēja ar 36:21, gūstot otro panākumu trijās spēlēs.

Normunds Seņkāns (attēlā ar bumbu) uzvarētāju labā guva 10 vārtus, bet as-
toņas reizes precīzs bija Jānis Pavlovičs. Zaudētājiem pa pieciem vārtiem brā-
ļu Laganovsku un Arta Kurmēna rēķinā.

Informācija no Latvijas
Handbola federācijas 

mājas lapas 
(www.handball.lv)

SPORTS SPORTA SKOLAS JAUNUMI

Oktobrī “Latgols” spēlēs:
1. oktobrī Kauguros - pret “Jūrmalas sports”.
8. oktobrī Ludzā - pret ASK/LSPA.
22. oktobrī Ludzā - pret “Celtnieks Rīga”.
29. oktobrī Ludzā - pret “Dobeles Tenax”.

Jaunajiem futbolistiem - 
3. vieta ZA līgā

Ludzas novada sporta skolas jaunie futbolis-
ti, ko trenē Edgars Brilis, šovasar piedalījās
Ziemeļaustrumlatvijas jaunatnes čempionātā fut-
bolā trijās vecumā grupās: U-14 (7 komandas), U-
16 (5 komandas) un U-7 (4 komandas). Ludzānieši
visās grupās ieņēma 3. vietu.

Turnīrs norisinājas visu vasaru, bija vairākas izbraukuma spēles Ludzā,
Balvos, Gulbenē, Varakļānos un Alūksnē.

11. augustā dramatiskos laika apstākļos Balvos norisinājās pēdējais sa-
braukums U 14 vecuma grupā, kur sacentās kopumā 7 komandas no Balvu,
Ludzas, Rēzeknes, Preiļu un Viļānu novada. Spēcīgi līderi šajā grupā - Viļānu
Sporta skola/Dekšāres, kas līdz pēdējam posmam Balvos piedzīvoja tikai
vienu neizšķirtu. 2. vietā samērā droši turējās FB Gulbene/GFA koman-
da. Ludzānieši - 3. vietā! Rezultatīvāko spēlētāju TOPa 3. vietā - Guntars
Gabranovs no Ludzas Novada sporta skolas komandas (7 vārti).

25.  augustā Varakļānos noslēdzās U - 16 grupas spēles. Starp TOP 5
vārtu guvējiem - arī ludzānietis Daniels Podoļecs (4 vārti).

Treneris E. Brilis: - Pateicos saviem spēlētājiem par izturību! Malači!
Vēlu jums nezaudēt cīņas sparu! Spēlēsim arī turpmāk, kaldināsim savu
meistarību treniņos. Paldies par atbalstu un izpratni puišu ģimenēm!

Treneris E. Brilis ar U-7 komandas zēniem

Turnīrā Paņevežā – uzvara
17. un 18. septembrī Lietuvas pilsētā Paņevežā notika starptautiskais

handbola turnīrs bērniem un jauniešiem dažādās vecuma grupās (1998.
–2004. g. dz.). Piedalījās komandas no visām trijām Baltijas valstīm. 

Mūsu sporta skolu turnīrā pārstāvēja viena komanda – 2002. g. dzi-
mušie zēni. Treneris Gunārs Dalibo var būt gandarīts par komandas snie-
gumu. Sešu komandu konkurencē ludzānieši izcīnīja I vietu, piecās spē-
lēs izcīnot piecas uzvaras. 

Spēlētāji un treneris saka paldies sponsoriem – SIA “RN HOUSE”, SIA
“WILD”, SIA “BL Invest” un SIA “RASA”. Pateicoties viņu atbalstam, ko-
mandai bija iespēja aizbraukt uz šo turnīru. Ar savu uzvaru komanda
attaisnoja atbalstītāju cerības. 

Darbu uzsākusi jauna trenere
Ludzas novada Sporta skolā darbu uzsākusi jauna rokasbumbas tre-

nere Anita Puncule. Novada sporta līdzjutēji pazīst Anitu kā spēcīgu han-
dbolisti „Latgols” komandā. Jaunā trenere ir Ludzas sporta skolas absolvente.

Sporta skolas kolektīvs sirsnīgi pateicas kolēģei Gaļinai Iļjenkovai par
ilgo un rezultatīvo treneres darbu handbola nodaļā. Kopš šī mācību gada
Gaļinas kundze aizgājusi pelnītā atpūtā un skolā vairs nestrādā. 

Sporta skolas dzīvē nekādas radikālas pārmaiņas nav notikušas. Tāpat
kā agrāk te darbosies handbola, svarcelšanas, futbola un vieglatlētikas
nodaļas. Kā interešu izglītības daļa  attīstās brīvā cīņa. Kopējais audzēkņu
skaits saglabājas tāds pat kā pērn – vairāk nekā 500. Sporta skolas gru-
pās joprojām var pieteikties.

Jaunā algu modeļa noteikumi Sporta skolā stāsies spēkā tikai no 2017.
gada 1. janvāra.

Starpnovadu futbola kausa izcīņas
rezultāti

Noslēgušās šā mācību gada pirmās starpnovadu sacensības futbolā. 
Pušmucovas pamatskolas stadionā sacentās pamatskolu komandas. I

vietā – Pildas pamatsk., II v. – Pušmucovas pamatsk., III v. – Salnavas
pamatsk. komanda.

Ludzā turnīrs notika trīs vecuma grupās.
Jaunākajā grupā (2003. – 04. g.) I vietā – LPĢ komanda, II – Kārsavas

vsk., III – Zilupes vidussk..
Vidējā grupā (2001. – 02. g.) I vietā – Zilupes vidussk., II – LPĢ, III –

Kārsavas vidussk.
Vecākajā grupā I vietā – Ciblas vidussk., II – LPĢ, III – Ludzas 2. vi-

dussk..
Korespondente Vanda Žulina

Ludzā ir spēcīgi jaunie tenisisti
27. augustā Ludzā notika va-

saras sezonas noslēguma turnīrs
tenisā. Tajā piedalījās 14 spēlē-
tāji no Ludzas, Kārsavas,
Rēzeknes un pat viens tenisists
no Valmieras. 

Secinājām, ka tenisa spēles līmenis
Latgalē audzis, salīdzinot ar iepriek-
šējo gadu. Ir prieks, ka labākie Latgales
tenisisti, ja analizējam šī turnīra re-
zultātus, dzīvo Ludzā. Ludzānieši ie-
ņēma četras pirmās vietas.

palika Jurijs Paškins, kurš pus-
finālā ļoti sīvā cīņā ar rezultātu 7:9
zaudēja Edgaram Brilim. Cīņā par
3. vietu, J. Paškins arī ļoti sīvā cīņā piekāpās Aleksejam Sedlerovam, kurš sa-
vukārt ierindojas turnīra 3. vietā, pusfinālā zaudējot Kasparam Lisovskim.

Fināls bija ļoti baudāms, tajā tenisisti parādīja fantastisku spēli, iepriecinot
līdzjutējus. 2. vietu šajā saspringtajā fināla spēlē ieņēma Edgars Brilis, zaudē-
jot Kasparam Lisovskim ar rezultātu 8:4. Un pēc diviem gadiem Kaspars atgrieza
sev Ludzas čempiona titulu.

Visspēcīgākais konkurents starp mūsu viesiem bija jaunais tenisists Ņikita
Kupičs no Rēzeknes, kurš turnīrā ieņēma 5. vietu.

- Jāteic, neraugoties uz saspringtajām spēlēm, kortos valdīja ļoti pozitīva un
draudzīga atmosfēra. Ļoti gribētos, lai teniss mūsu novadā attīstītos un par mūsu
tenisistiem zinātu ne vien Latgalē, bet arī visā Latvijā. Paldies visiem, īpaši tu-
viniekiem, kas bija ar mums šajā turnīra dienā! Tiksimies ziemas sezonas spē-
lēs! - aicina Edgars Brilis.

Ludzas džudisti uz goda
pjedestāla

17. un 18. septembrī
Inčukalnā notika starptau-
tiskais džudo turnīrs bērniem
un jauniešiem. Turnīrā pie-
dalījās 211 jaunie cīkstoņi no
5 valstīm: Latvijas, Lietuvas,
Igaunijas, Krievijas,
Baltkrievijas un Ukrainas.
Dalībniekus sveica Latvijas ti-
tulētākais džudists Vsevolods
Zeļonijs.

Divi jaunie Ludzas džudisti
arī kāpa uz goda pjedestāla.
Timurs Kovaļenko savā sva-
ra kategorijā (38 kg) ieguva

sudraba medaļu, bet Timofejs Veženkovs savā kategorijā (32 kg) – bronzu.
Zēnu treneris ir rēzeknietis Oļegs Aņisimovs, treniņi notiek Ludzas sporta

hallē.  
Korespondente Vanda Žulina

Foto: Sandra Škutāne 
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Tirāža: 4000 eksemplāri
Atbildīgā par izdevumu: Ērika Bondarenko
Tulkojumi: Žanna Dukaļska

Aicinām novada iedzīvotājus piedalīties avīzes veidošanā –
iesniegt aktuālu un interesantu informāciju par notikumiem,
faktiem un cilvēkiem!
Par publicētajiem faktiem un skaitļiem atbild rakstu autori.

Adrese: Raiņa ielā 16, Ludzā, LV-5701
Tālr.: 65707140, 26164247, fakss: 65707402
E-pasts: erika.bondarenko@ludza.lv
Maketēts un iespiests SIA „Latgales druka”

Nākamais informatīvā izdevuma „Ludzas Novada
Vēstis” numurs iznāks 2016. gada. 13. oktobrī.

Izdevumu varat lasīt arī internetā –
Ludzas novada pašvaldības mājaslapā.

2016. gada vasara Sociālā aprūpes centrā
„Ludza” noslēdzās ar aizraujošu pasākumu.
26. – 27. augustā mēs piedalījāmies Latvijas
pašvaldību sociālās aprūpes institūciju
apvienības darbinieku Sporta svētkos, kurus
jautri, sirsnīgi, taisnīgi organizēja Ventspils
Sociālās aprūpes nama „Selga” kolektīvs.

Šajās divās dienās pilnveidojām sociālā
darba speciālistu komunikācijas un sadarbības
prasmes, sacetāmies desmit disciplīnās,
ieguvām jaunus kontaktus un intereses, vēl
vairāk saliedējāmies kā komanda, izjutām
savstarpējo sapratni un draudzību. Brīnišķīģi
atpūtamies pasakainajā kempingā
„Miķeļtornis”. 

Mūsu SAC darbinieki bija ļoti atraktīvi,
atjautīgi, artistiski, sportiski. Divas reizes
kāpām uz goda pjedestāla, jo atsevišķās

sacensībās ieguvām 2. un 3. vietu.
Paldies visiem SAC “Ludza” darbiniekiem:

tiem, kuri centīgi gatavoja mūs kopīgajam
braucienam; tiem, kuri piedālījās sporta
svētkos; un tiem, kuri pasākuma dienās palika
strādāt Ludzā. Paldies  klientiem, kas turēja
īkšķus un vēlēja mums labus panākumus, kā
arī  atbalstītājiem - Antai, Jānim, Armandam
un šoferim Valentīnam Senķanam, par
izturību tālajā braucienā.

Nākamgad sociālo aprūpes centru
darbinieku sporta svētki notiks Jūrmalā, SAC
„Sloka”. Cerams, varēsim piedalīties un gūt
vēl labākus rezultātus. Lai mums veicas arī
2017. gadā!

Ludzas novada SAC „Ludza”
direktore Regīna Borisova

... un zeltains taurenis no tavas
plaukstas

tik ilgi projām neaizlidot gribēs,
cik ilgi tu to vieglām rokām skarsi,

cik ilgi vieglu elpu uzrunāsi.
Tik ilgi, cik pats tu brīnums būsi,
tev acu plakstos zelta spāre sēdēs,

būs rasa vizoša, būs varavīksne koša,
un taurenis uz tavas plaukstas - drošs.

/M. Laukmane/
Ludzas novada pašvaldība sveic visus oktobra

jubilārus, bet jo īpaši jūs, cienījamie Ludzas pilsētas
un pagastu iedzīvotāji:

Aleksandrs Ameļko (Ludza),
Nadežda Kuzmenkova (Nirzas p.),
Zinaīda Čivčiša (Rundēnu p.),
Nadežda Zavadska (Ludza),
Tatjana Kļevcova (Istras p.), 
Mihails Vasiļjevs (Ludza), 
Broņislava Paškeviča (Ludza),
Valentīna Rutkovska (Ņukšu p.),
Raisa Seļezņeva (Briģu p.), 
Ļubova Romanova (Cirmas p.), 
Veronika Krivmane (Ludza),
Ustinija Volkova (Ludza),
Vladimirs Bļudniks (Nirzas p.),
Valērija Dorožkina (Ludza),
Ambrozijs Apelis (Pureņu p.),
Broņislava Maļinovska (Istras p.),
Vladimirs Dobrovoļskis (Ludza),
Heronīms Kiziks (Ludza),
Valentīna Kirovāne (Ludza),
Antoņina Greitāne (Ludza),
Vilhelms Kučāns (Ludza),
Staņislavs Dilevka (Ņukšu p.),
Antoņina Sļesova (Rundēnu p.),
Mihails Lisenoks (Istras p.).

AFIŠA
Briģu TN

7. oktobrī plkst. 22.00 – Atpūtas vakars;
24. oktobrī plkst. 16.00 – Radošā darbnīca „Rotājumi no

dabas materiāliem”.
Cirmas TN

8. oktobrī plkst.18.00 bibliotēkā – Pilngadības svētki;
15. oktobrī plkst.21.00 TN – Rudens balle.

Istras TN
8. un 29. oktobrī plkst. 21.00 – diskotēka (maksa – 1 eiro),
14. oktobrī plkst. 15.00 – Senioru vakars. Koncertā

uzstāsies vok.ansamblis „Kaprīze”, duets „Lirika”, teātra grupa
„Nezolotaja molodež”, bērnu teātra grupa „Egoza”, bērnu deju
grupa „Wiggl Hips”.

Rundēnu TN
8. oktobrī plkst. 22.00 – diskotēka (maksa – 1 eiro)
21. oktobrī plkst. 13.00 – senioru vakars „Atmiņu lietus”.

Pureņu TN
Šo sestdien, 1. oktobrī, plkst. 10.00 – radošā darbnīca

„Dekori no filca”.
Nirzas TN

Katru pirmdienu oktobrī plkst.17.40 – „Break Dances”
nodarbības.

15. - 16. oktobrī – izstāde „Raiba rudens garša”.
Ludzas TN

7. oktobrī plkst. 18.00 – Isnaudas amatierteātra izrāde
“Koridors” (autors Aiva Birbele). 

21. oktobrī plkst. 19.00 – uzstāsies vieni no spilgtākajiem
flamenko mūzikas un deju kolektīviem Eiropā ar
pasaulslavenās un sensacionālās spāņu kultūras pērles
“CARMEN” koncertuzvedumu! Biļešu cenas 7-12 EUR.

Svecīšu vakari
Cirmas pagasta kapsētās

22. oktobrī: Dzerkaļu k. – 13.00, Tutānu k. – 13.30, 
Soidu k. – 14.00.

Isnaudas pagasta kapsētās
8. oktobrī: Ivdru k. – 13.00, Špeneru k. – 14.00, 
Aršulānu k. – 15.00, Apliužņa k. – 16.00, Zurzu k. – 16.30.
9. oktobrī: Zambaru k. – 13.00, Vabaļu k. (Ciblas pag.) –
14.00.
15. oktobrī: Eipļu k. – 13.00, Cilviču k. – 14.00, 
Meļašku k. – 15.00.

Ņukšu pagasta kapsētās
29.oktobrī: Petrovsku k. – 12.30, Gaveiku k. – 13.30, 
Rindu k. – 14.30, Pūdnīku k. – 15.15, Ņukšu k. – 16.00.

Šogad 15 gadu jubileju svin
Isnaudas amatierteātris,
sniedzot 19. augustā Pildas
tautas namā skatītājiem
jubilejas izrādi “Koridors”.

Aivas Birbeles luga
“Koridors” ir pilsētas nomales
stāsts 2 cēlienos. Darbība
norisinās koridorā – vecas
divstāvu daudzdzīvokļu mājas
kāpņutelpā. Savstarpējās
attiecības, atšķirīgie uzskati,
ļoti dažādie un kolorītie
personāži: Anna (Vanda
Žulina), Valdis (Aivars
Soldāns), Jānis (Arnis
Krancāns), Anitra (Svetlana
Rimša), Georgs (Aleksejs
Lisovecs), Diāna (Olga
Maksimova). Režisore –
Eleonora Obrumāne.

Izsaku sirsnīgu pateicību
radošajai grupai un visiem,
kas palīdzēja tapt šai izrādei:
Ērikam Guitānam, Antonam
Streļčam, Inārai Mikažānei,
Ivitai Kalveršai, Rutai
Zviedrei, Evikai Loretai

Ulasei, Igoram Malzubam,
Edmundam Kadakovskim,
Raivim Isakovičam, Teodoram
Lukašenokam, Olitai
Baklānei. Paldies novada
pašvaldībai par atbalstu.

Izrādi “Koridors” par
cilvēku attiecībām, īstumu un

sevis atrašanu būs iespēja
noskatīties šā gada 7.
oktobrī plkst. 18:00 Ludzas
Tautas namā.

Isnaudas Tautas nama
vadītāja

Biruta Jermaka

Amatierteātris “Isnauda” svin 
15 gadu jubileju ar jaunu izrādi

Sociālās aprūpes darbiniekiem -
iespaidīgs pasākums

Gājienā - SAC “Ludza” komanda

Šī gada 22. oktobrī plkst. 16:00 Ludzas pilsētas ģimnāzijas 
95 gadu jubilejas svinības - absolventu salidojums.

Svētki notiks skolas 1. korpusa zālē. Programmā:
� svinīgais sarīkojums, 

� saviesīgā daļa.
Dalības maksa salidojumā - 3,00 eiro.

Ballē skolas zālē spēlēs grupas “Impulss” un “IR”,
Ludzas Tautas namā no plkst. 21:00 deju mūziku visām gaumēm piedāvās

DJ Edgars.
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Как информирует руководитель Социальной службы самоуправления Лудзенского края
Лилита Горбунова-Козлова, для участия в проекте заявлен 31 ребенок. Но, по данным
статистики, в Лудзенском крае проживает 45 детей с функциональными расстройства-
ми. Значит не все использовали эту возможность. Было бы желательно, чтобы семьи не
упустили это предложение, так это дает возможность использовать бесплатные услуги
в соответствии с индивидуальными потребностями ребенка. Латгальский регион
планирования продлил срок подачи заявлений.

– Речь идет не только о расстройстве двигательных функций, – акцентирует Л.
Горбунова-Козлова. – Функцинальные расстройства есть у детей со слабым зрением
и слухом, урологическими заболеваниями, заболеваниями желудочно-кишечного трак-
та и др. Мы, работники Социальной службы, обратились к семейным врачам с про-
сьбой о том, чтобы они проинформировали родителей о возможности получения по-
мощи. И все же только родители детей могут выразить желание и лично обратиться
в Социальную службу, чтобы подать заявление на оценку индивидуальных потребно-
стей ребенка и разработку плана поддержки. 

Когда получено заявление от родителей или законных представителей ребенка, про-
водится оценка. Это значит - специалисты (социальный работник, социальный педагог,
нейролог, эрготерапевт, логопед, физиотерапевт) пытаются понять, что необходимо для
того, чтобы ребенок и его родители чувствовали себя лучше, и какие услуги им нужны.
Речь идет не о постановке диагноза, а о мероприятиях поддержки.

Оценка проходит в присутствии родителей/приемных родителей.
Оценка индивидуальных потребностей ребенка и разработка плана поддержки в рам-

ках проекта проводится БЕСПЛАТНО.
Только после оценки и разработки плана поддержки, самоуправление сможет создать

новые услуги или заключить договор о покупке услуг. 
Записаться на индивидуальную оценку, подав заявку, можно в Социальной

службе Лудзенского края по адресу: ул. Райниса 16a, Лудза, а также у социального
работника волости.

Заключен первый договор об оказании услуг по уходу 
Уже сейчас самоуправление Лудзенского края детям с функциональными расстрой-

ствами, которым выдано заключение Государственной врачебной комиссии экспертизы
здоровья и трудоспособности о необходимости особого ухода, может предложить следующие
услуги: 

* Услуга по уходу за ребёнком до четырех лет включительно. Услуга включает в себя
наблюдение и уход за ребёнком, развитие навыков самообслуживания, интересное вре-
мяпрепровождение до 50 часов в неделю. Самоуправление для обеспечения услуги по
уходу может привлечь юридическое лицо или на основании договора об услуге физическое
лицо (кроме родственника ребенка 1 степени родства и членов общего домашнего хозяйства),
у которого есть трудовой или личный опыт общения с лицом, которому присвоена ин-
валидность. 

* Услуга «Момент передышки» предполагает кратковременный – до 30 дней – уход
за ребенком любого возраста с инвалидностью, которому выдано заключение
Государственной врачебной комиссии экспертизы здоровья и трудоспособности о не-
обходимости особого ухода.

Руководитель Социальной службы Л. Горбунова-Козлова рада, что в этом месяце за-
ключен первый договор об оказании услуг по уходу за ребенком с функциональными рас-
стройствами, проживающим в Лудзе.  

В данный момент услуга «Момент передышки» на месте в Лудзенском крае недоступна,
но идут переговоры с самоуправлением Резекненского края об обеспечении услуги для
детей Лудзенского края. Услугу «Момент передышки» может оказывать только зареги-
стрированный в регистре социальных услуг исполнитель услуг.  

Л. Горбунова-Козлова: – Приглашаю и других родителей детей с функциональными
расстройствами, которым выдано заключение Государственной врачебной комиссии
экспертизы здоровья и трудоспособности о необходимости особого ухода, обращаться в
Социальную службу! Мы готовы помочь вам! Подавайте заявления!

Более подробную информацию можно получить в Социальной службе
Лудзенского края по телефону 65726901 или 

Детям с функциональными
расстройствами доступна

помощь

На заседании думы Лудзенского края 22.09.2016
депутаты утвердили плату за сбор, перевоз, перегрузку,
хранение бытовых отходов – 6,31 EUR/м3 (без учета налога
на добавленную стоимость).

Определена общая плата за обхозяйствование бытовых
отходов – 10,72 EUR/м3 (без учета налога на добаленную
стоимость) на административной территории Лудзенского
края с 1 октября 2016 года, которую составляет:

* плата за сбор, перевоз, перегрузку и хранение бытовых
отходов – 6,31 EUR/м3 (без учета налога на добавленную
стоимость);

* тариф, утвержденный Комиссией по регулированию
общественных услуг, за хранение бытовых отходов в
мусорных полигонах и свалках – 2,67 EUR/м3 (без учета
налога на добавленную стоимость);

* налог природных ресурсов за захоронение отходов –
1,74 EUR/м3.

Объявление депутата Е. Кущ
о приеме жителей края

Депутат думы Лудзенского края
Евгения Кущ информирует об изме-
нениях в графике приема жителей.

Впредь депутат будет принимать
жителей в первую среду каждого
месяца с 8:00 до 9:00 в здании са-
моуправления Лудзенского края, на
1-ом этаже, в комнате депутатов (каб.

Во время осенней акции “Дни чистоты”
приведем в порядок свое жилое

пространство!

Самоуправление Лудзенского края организует традиционную
акцию по уборке окружающей среды “Дни чистоты”. Во
время акции с 30 сентября по 28 октября 2016 года в районах
многоквартирных домов города, а также в сельских территориях
– поселках – будут размещены большие оранжевые
контейнеры для мусора. Внимание! В большие оранжевые
контейнеры категорически запрещено выбрасывать
продовольственные отходы и биоразлагаемый мусор
(ветки, листья, огородный мусор и др.).

“Дни чистоты” организуются с целью создания более
привлекательной и безопасной среды и уменьшения
загрязнения окружающей среды. Для организации
акции предоставлено 10 000 EUR с бюджета
самоуправления (источник финансирования: Средства с
налога на использование природных ресурсов).

График установки контейнеров опубликован
на 16-ой странице.

Социальная служба приглашает родителей или законных пред-
ставителей, воспитывающих ребенка с функциональными рас-
стройствами, до 14 октября подать заявление на оценку индиви-
дуальных потребностей и разработку плана поддержки. 

Уже информировали, что самоуправление Лудзенского края и
Латгальский регион планирования реализуют совместный проект
«Осуществление мероприятий деинституционализации в
Латгальском регионе». До конца августа потенциальные клиенты
должны были подать заявку, для того чтобы в рамках проекта по-
лучить поддержку.

х много – 

Курносых, несхожих, 

Влетающих в школу гурьбой. 

И с ними непросто. И все же 

Душе его дорог – любой. 

Он вел их 

По лесенке знаний, 

Страной научил дорожить, 

И видеть сквозь даль расстояний, 

И с умницей-книгой дружить... 

И, взрослыми став, через годы 

Ребята добром помянут 

И строгость его, и заботы, – 

Нелегкий учительский труд. 

Б. Гайкович

Поздравляем вас, уважаемые педагоги
учебных заведений Лудзенского края, 

с замечательным праздником - 
Днем учителя!

Спасибо за ваш труд! 
Успехов! Здоровья! Счастья!

От имени Лудзенского краевого 
самоуправления - 

заместитель председателя думы
Эдгар Мекш
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Индивидуальный прием в волостях
депутата думы Лудзенского края Евгении Кущ
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4  2016  09:00 – 10:00 
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4  2016  11:00 – 12:00 
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4  2016  13:00 – 14:00 
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4  2016  15:00 – 16:00 
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6  2016  09:00 – 09:30 
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6  2016  10:00 – 11:00 
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6  2016  11:30 – 12:30 
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6  2016  12:45 – 13:30 
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6  2016  14:00 – 14:30 

10 
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) 

6  2016  15:30 – 16:30 

Aукцион недвижимого имущества

Самоуправление Лудзенского края проводит открытый устный аукцион по
продаже недвижимого имущества с повышающим шагом: 

Лицам, желающим принять участие в аукционе, нужно внести залог на рас-
четный счет самоуправления Лудзенского края № LV49HABA0551036353377,
koд HABALV22, A/О Swedbanka.

С правилами аукциона можно ознакомиться в рабочие дни с 8.00 до 12.00
и с 13.00 до 17.00 в самоуправлении Лудзенского края в кабинете № 415, по
адресу – ул. Райниса 16, Лудза.  Недвижимое имущество можно осмотреть в
рабочие дни, предварительно позвонив по тел. 65707410 или 26430058. 

Заявку на участие в аукционе необходимо подать после момента публикации
объявления в газете “Латвияс Вестнесис, в соответствии с правилами аукциона
(каб. № 415, ул. Райниса 16, Лудза). Просьба к претендентам, у которых есть
преимущественное право покупки, в течение месяца с момента публикации
уведомления в газете «Латвияс Вестнесис», подать заявление о покупке не-
движимости. 

Место проведения аукциона – ул. Райниса 16, Лудза, самоуправление
Лудзенского края, (3-й этаж, малый зал).

Телефон для справок: 65707410; 26430058.

Aукцион движимого имущества

Самоуправление Лудзенского края проводит открытый устный аукцион по
продаже движимого имущества с повышающим шагом:

Лицам, желающим принять участие в аукционе, нужно внести залог на рас-
четный счет самоуправления Лудзенского края № LV49HABA0551036353377,
koд HABALV22, A/О Swedbanka.

С правилами аукциона можно ознакомиться в рабочие дни с 8.00 до 12.00
и с 13.00 до 17.00 в самоуправлении Лудзенского края в кабинете № 415, по
адресу – ул. Райниса 16, Лудза.  Движимое имущество можно осмотреть в ра-
бочие дни, предварительно позвонив по тел. 65707146. 

Заявку на участие в аукционе необходимо подать после момента публикации
объявления на домашней странице самоуправления Лудзенского края, в со-
ответствии с правилами аукциона (каб. № 415, ул. Райниса 16, Лудза).

Место проведения аукциона – ул. Райниса 16, Лудза, самоуправление
Лудзенского края, (3-й этаж, малый зал).

Телефон для справок: 65707410; 2643005.

Софинансирование самоуправления –
62 тысячи евро 

на благоустройство дворов
На заседании думы 30 июня было принято решение выделить софи-

нансирование на оборудование автостоянок и подъезных дорог у нескольких
домов на ул. Блауманиса и у дома на ул. Стацияс 49. Общий объем со-
финансирования – почти 62 тысячи евро (61 989 евро).

Присвоено софинансирование:  
на оборудование подъездной дороги у дома по ул. Стацияс 49 – 6403,28

евро;
на оборудование автостоянки у дома по ул. Блауманиса 3 – 5 тысяч

евро, на оборудование подъездной дороги – 14000,00 евро;
на оборудование автостоянки у дома по ул. Блауманиса 9 – 5 тысяч

евро, на оборудование подъездной дороги  – 6490,86 евро;
на оборудование автостоянки у дома по ул. Блауманиса 11 – 5 тысяч

евро, на оборудование подъездной дороги – 14 тысяч евро;

на оборудование подъездной дороги к дому по ул. Блауманиса 9 –
3048,06 евро;

на оборудование подъездной дороги к дому по ул. Блауманиса 13 –
3048,06 евро.

Автор фото: Светлана Римша, 
руководитель общественными связями самоуправления
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Автомашины не должны находиться
в зеленой зоне или на территории,
занятой зелеными насаждениями

В Административную комиссию самоуправления
Лудзенского края направлено на рассмотрение несколько про-
токолов о размещении транспортных средств в зеленой зоне
и на территории, занятой зелеными насаждениями, состав-
ленных в Лудзенском участке Латгальского регионального
управления Государственной полиции. Это недопустимо. За
подобное нарушение предусмотрена ответственность.

Поясняет заместитель думы Лудзенского края и руководи-
тель Административной комиссии Эдгар Мекшс:

– Размещение транспортных средств в зеленой зоне и на территории,
занятой зелеными насаждениями недопустимо. Это указано в
Обязывающих правилах № 14 «Правила общественного порядка в
Лудзенском крае», принятых 27 мая 2010 года. В соответствии с пра-
вилами: насаждения – это совокупность древесных, кустарниковых
и травянистых растений на определенной территории (включая парки,
скверы, сады, кладбища, цветники, укрепления склонов и т.д.), а так-
же предусмотренные для этого площади... (пункт 1.5.); зеленая зона
– насаждения на территории Лудзенского края, газоны, леса (пункт1.6).

За размещение транспортных средств на зеленой зоне или иной
территории, занятой зелеными насаждениями, Административная
комиссия самоуправления может объявить предупреждение или на-
ложить штраф в размере от 15 до 36 евро (пункт 3.6.).

Мы все, жители Лудзы и Лудзенского края, а также наши гости,
рады видеть ухоженные территории в городе и поселках. Красота не
появляется сама собой, за всем нужно ухаживать.Чувствуется, что жи-
тели ценят это и сами следят за порядком в зеленой зоне, поэтому ин-
формируют самоуправление и полицию о различных нарушениях.

Административная комиссия рассмотрела протоколы, составленные
полицией. До сих пор было применено меньшее наказание – пред-
упреждение. Если нарушения будут допущены повторно или будут иметь
отягчающие последствия, будут применены денежные штрафы. 

Самоуправление Лудзенского края призывает владельцев транс-
портных средств размещать свои автомашины на стоянках или раз-
решенных местах на проезжей части, не повреждая зеленые насаж-
дения и зеленую зону. 

Правила общественного порядка действуют на всей территории края,
не только в городе.

Подготовила Эрика Бондаренко, 
специалст по связям с общественностью
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Уже три с половиной года
дума Лудзенского края органи-
зует дискуссии за круглым сто-
лом. В ходе дискуссии обсуж-
дается конкретная тема. На
этот раз, по инициативе жите-
лей, состоялась встреча с депу-
татами, на которой можно было
высказать свое мнение и задать
вопрос по актуальной проблеме.

На вопросы жителей отвечали де-
путаты: Лолита Грейтане
(«Латгальская партия»), Евгения
Кущ («Центр Согласия), Эдгар
Мекшс («Союз зелёных и крестьян»),
председатель думы Алина Генделе
(«Латгальская партия»).
Присутствовали депутаты от всех
партий, представленных в думе.
Многих депутатов в тот день не было
в Лудзе.

Вопросы и полученные ответы, ко-
торые могут заинтересовать и дру-
гих жителей края – в продолжении
статьи.

По-прежнему ждут баню
Дмитрий Бражников: –

Рассматривали ли на заседаниях
думы вопрос о необходимости бани
в городе? Полтора года назад были
собраны подписи 1400 жителей за то,
чтобы в городе работала баня.
Каково мнение депутатов на этот
счет? В нынешнем варианте услуги
не устраивают: цены высокие, не-
качественное оказание услуг, пен-
сионеры, для того чтобы получить
скидку, должны идти в думу. В
Резекне проще: пенсионеры полу-
чают скидки на месте в бане, пока-
зав пенсионное удостоверение.

Е. Кущ: – Эту проблему на засе-
дании думы рассматривали не-
однократно, искали наиболее при-
емлемые, лучшие варианты.
Выступил в поддержку и депутат
Сейма А. Якимов. Депутаты за
баню. 

А. Генделе: – Мы пришли к со-
глашению, что баня будет работать
в бывшем здании СЭС. Здание под-
лежит реновации. Сделать это сра-
зу невозможно. Данный вариант,
когда дума арендует помещение
душа и сауны в бывшей гостинице,
переходный период, чтобы летом,
когда в городе нет горячей воды,
было бы где помыться.

Бухгалтер Анастасия Нюкша
ознакомила присутствующих с за-
тратами на услуги бани: в июле баня
работала 6 дней. Её посетили 15 че-
ловек. Доходы: 58 евро, расходы: 354
евро. Затраты на одно посещение со-
ставляют 23 евро. В августе баня ра-
ботала в конце каждой недели, её по-
сетил 31 человек, доходы – 124 евро,
расходы – 560 евро.

Э. Мекшс добавил, что в случае,
если баню будут арендовать и в даль-
нейшем, будут внесены поправки в
обязывающие правила, чтобы пен-
сионерам было проще приобрести би-
лет со скидкой. Этот вариант – вре-
менное решение.

Нужен современный 
кинотеатр

Вопрос молодежной думы. Дайга
Саркане: – Будет ли в Лудзе совре-
менный кинотеатр, где можно будет
посмотреть, например, фильмы в 3D
формате?

А. Генделе: – Подана заявка на
освоение структурных фондов ЕС,
для того чтобы сменить кровлю и
утеплить здание кинотеатра. Если
поддержка будет, здание киноте-
атра планируют переоборудовать
для нужд молодежи. В здании смо-
жет работать ЦДЮ (до 2018 года
ЦДЮ будет работать в нынешнем
помещении), театральная студия,
кинотеатр. Конечно, зал будет
меньшим. Если кинотеатр нужно
будет переоборудовать за средства
из бюджета самоуправления, вряд
ли мы сможем это сделать сразу.
Это вопрос будущего, который не-
обходимо обсуждать, но здание, на-
деемся, будет отдано для нужд мо-
лодежи.

Каков допустимый уровень
шума в ночное время?

Жительница Лудзы: – Живем не-
далеко от нового спортивного ком-
плекса. В кафе летом часто устраи-
вают различные вечера. Двери
кафе в теплое время года открыты.
Мы вынуждены всю ночь слушать
громкую музыку, звуки салюта.
Неужели нет никаких ограничений
шума?

А. Генделе: – В обязывающих пра-
вилах есть пункт, который пред-
усматривает. ограничение шума
после 23:00. Мероприятие, например,
праздник в парке, может длиться
дольше, если это согласовано с са-
моуправлением. Помещение кафе
сдается только на выходные.
Обсудим с ответственными лицами,
как уменьшить шум ночью.

Здесь некоторые присутствующие
возразили, что отмечать праздники
вполне естественно, и выступать про-
тив этого не нужно. В таком случае
и музыка в парке будет мешать.

Как наказывать 
несознательных автоводителей?

Жительница Лудзы: – Надоели
несознательные владельцы авто-
машин, которые паркуют свои ав-
томобили прямо у парадных дверей
или в зеленой зоне. Машина не-
отложной помощи не может подъ-
ехать. Муниципальной полиции нет.
Как решить этот вопрос? Как нака-
зывать этих водителей?

Э. Мекшс: – Мы сотрудничаем с
Государственной полицией. В таких
случаях надо обращаться в полицию.
Полицейские составляют протокол,
мы на его основании принимаем ре-
шение об административном нака-
зании. Такие случаи были. Только
в плане двора дома дожны быть чет-
ко определены границы зеленой
зоны.

В районе «Сельхозтехники» 
будет тротуар

Алексей Аверченко: – Живем в
микрорайоне «Сельхозтехники».
Понемногу район благоустраивают.
Хотим знать, когда вдоль улицы
Латгалес будет тротуар?

А. Генделе: – В следующем году
тротуар будет восстановлен. 

Нужно заботиться о людях 
в инвалидных колясках

Елена Лейла Шкавронская: –
Город красивый, ухоженный.
Построены новые тротуары, но, к со-
жалению, не везде можно проехать
людям в инвалидных
колясках. Даже препятствие высо-
той пару сантиметров может стать
непреодолимым. При строительстве
въезда и сдаче его в эксплуатацию,
необходимо проверить, можно ли им
пользоваться.

А. Генделе: – Думаю, что строи-
тели соблюдают нормативы, все же
еще раз обсудим этот вопрос в
Строительном управлении.

Илона Сенькова: – В инвалидном
кресле нельзя попасть к специали-
стам на втором этаже поликлиники.
Центральные двери здания само-
управления должны открываться ав-
томатически.

А. Генделе: – В здании поликли-
ники, к сожалению, лифт оборудо-
вать невозможно. Обсудим этот во-
прос с руководителем Лудзенского
медицинского центра Ю.
Атступенем, может быть можно ре-
шить эту проблему другим образом.

Нужна круглосуточная
аптека

Дайга Саркане: – В городе нет ни
одной круглосуточной аптеки. Такая
аптека нужна.

А. Генделе: – Самоуправление не
может решить этот вопрос. Аптекам
это, наверное, невыгодно. Может
быть, можем договориться с вла-
дельцем какой-либо аптеки о про-
длении времени работы.

Средства, выделенные для
создания Сада света, иначе

использовать нельзя
Владимир Педанс выразил со-

мнение, нужен ли еще один парк –
Сад света – на окраине города за
ООО «Велс». Нельзя ли вложить эти
средства в дальнейшее благо-
устройство городского парка? 

Э. Мекшс: – В преддверии 100-лет-
него юбилея Латвии, специалисты
самоуправления разработали ин-
тересный проект. Хотя конкуренция
была большой, идею признали хо-
рошей, и проект получил поддерж-
ку Фонда защиты окружающей сре-
ды. Эти деньги использовать для
других целей не имеем права.

А. Генделе: – У места, выбранно-
го для Сада света, большой потен-
циал. Это земля самоуправления.
Производственную зону там создать
не можем. Территория зарастает, а
приведя её в порядок, сможем
устроить у реки зону отдыха. У пар-
ка есть и своя более глубокая идея.
Да, мнения об этом проекте разде-
лились, но софинансирование само-
управления небольшое. Существенно,
что это возможность привести в по-
рядок еще одну территорию.

Владимир Педан выразил удов-
летворение тем, что в старой части
города названия улиц на вывесках
написаны на латгальском, но укорил
депутатов, что они игнорируют
латгальский язык.

На этот вопрос Лолита Грейтане
ответила по-латгальски, призвав гос-
подина Педана последовать её при-

меру. 
Улицу Базницас приведут 

в порядок
На вопрос о том, будет ли приве-

дена в порядок улица Базницас, от-
вет был положительным.
Технический проект уже разработан,
и, если не будет сложностей с за-
купками, работы начнутся уже в сле-
дующем году. На этой улице будет
сохранена водяная колонка, потому
что некоторые дома технически не-
возможно подключить к централь-
ному водопроводу. 

Сложнее обстоит дело с асфаль-
тированием этой улицы, так как еще
не оборудован центральный водо-
провод, канализация и другие ком-
муникации. Многие горожане жа-
луются на дорожную пыль.

Регина Бондаре задала вопрос об
улице Леяс в дачном районе вдоль
Звиргзденского озера. Здесь обору-
довано место для купания, в летний
сезон много пешеходов, и каждый
раз, когда пройдет грейдер, маши-
ны ездят на большой скорости, остав-
ляя за собой в клубах пыли велоси-
педистов и пешеходов. Движение в
летний сезон здесь интенсивное.

А. Генделе: – Коммуникации на
улице Леяс можно расположить в зе-
леной зоне, улицу можно будет за-
асфальтировать. Включили эту ули-
цу в список приоритетов. Если смо-
жем прийти к соглашению, работы
могут начаться в 2018 году.

Мария Гаспаре отметила, что наш
город расцвел, поблагодарила са-
довника города за творческую ра-
боту, красочные цветники. М.
Гаспаре призвала депутатов больше
внимания уделить дачному району
и участку дороги за так называемым
Коровьим мостом. Мост используется
интенсивно, так как в этом районе
есть и дачные домики, и жилые
дома.

В дальнейшем разница 
в потреблении воды 

не превысит 10%
Самый больной вопрос – о разнице

в потреблении воды. Как про-
информировал старший дома по ул.
Латгалес 92А Анатолий Малянов, и
после установки электронных счет-
чиков разница в потреблении воды
в этом доме составляет 14% и боль-
ше. В городе есть дома, в которых нет
таких счетчиков, значит, в этих до-
мах не платят за разницу в потреб-
лении воды. Это нечестно. Включать
в счета плату за разницу в потреб-
лении воды несправедливо. Это при-
знают и в других городах. Реально
разницу точно определить невоз-
можно.

А. Генделе: – Мы многое сделали,
чтобы привести в порядок систему.
Очень старались, но не все удалось
сделать. Сама возила на проверку об-
щий счетчик дома. Ошибка была
только 2%. Значит в квартирах не-
точные счетчики.

Отправили письмо в
Министерство экономики, в кото-
ром проинформировали обо всех
проведенных мероприятиях и не-
возможности выполнить правила
КМ и высказали просьбу о пере-
смотре правил КМ.

Я адресовала ООО „Ludzas
apsaimniekotājs” письмо с просьбой
о том, чтобы уже в счетах за сен-
тябрь плата за разницу в потреб-
лении воды не превышала 10%.
Соглашение достигнуто.

Корреспондент 
Ванда Жулина

Вопросы и ответы на дискуссии за круглым столом
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Праздничное шествие “Īt ka bīzs”

У гимназии началось праздничное шествие, оно за-
кончлося в парке. В ярком и красочном шествии уча-
ствовали жители волостей, государственные учрежде-
ний и предприятий, учреждений и предприятий само-
управления. Основная тема оформления шествия – дары
природы.

Выставка осенних
композиций

Посетители в малом зале Лудзенского Народного
дома могли увидеть яркую радугу осенних красок. На
выставке осенних композиций были представлены 33
работы. Как признала художница Инара Микажане,
композиции разные, выполнены со вкусом, каждая ра-
бота интересна по-своему. Было трудно их оценить, вы-
брать самые лучшие.

Особо отметили три композиции. Самой вдохнов-
ляющей жюри признало красочный цветочный ковер -
декор «Божественный свет над Нюкшами». Каждый уже
издалека мог заметить надпись, выложенную из ярких
бархатцев. Работу на выставку представили жители
Нюкшской волости.

Самой богатой назвали композицию из Пилдской во-
лости «Дары осени» (на фото), почти все, что дарит нам
осень, можно было увидеть в ней.  

Самая гармоничная композиция – «Замбарские озор-
ники», сделанная из колосьев жителями Иснаудской во-
лости.

Посетители выставки могли проголосовать за пон-
равившуюся работу. Интерес был большим. После обе-
да даже не хватило бюллетеней для голосования – зе-
леных клейких листочков, поэтому посетители свое мне-
ние высказывали в письменном виде. 

Больше всего голосов было отдано за композицию из
Бригской волости «Осенняя ежова шубка».

Спасибо авторам композиций  за творчество.  Вы до-
ставили  всем посетителям  выставки  истинное удо-
вольствие.

Праздник урожая „Bīzī svātki” - результат отличной
творческой работы команды каждой волости

С целью показать многообразие каждой волости Лудзенского края и объединить жителей края 17 сентября состоялся праздник
урожая и труда „Bīzī svātki”. 

Тема – овощи, фрукты, зерно и другие дары природы. 
в Лудзенском Народном доме можно будет увидеть выставку осенних композиций „Dyžan gleits”. В парке все волости выступи-

ли с презентациями о каком-либо овоще или фрукте. А праздничное шествие стоило видеть - какой полет фантазии!

В городском парке праздничное настроение ца-
рило весь день - была осенняя ярмарка саженцев,
а для детей работали аттракционы.

Нирзенская волость (тема - кабачки)

Пилденцы (тема - кортофель)

Лудзенская музыкальная школа (тема - горо-
шек).

Истренская волость (тема - томаты)

Заместитель
председателя думы
Лудзенского края 

Эдгар Мекшс 
о празднике:

Это новая традиция. Праздник
проводится только второй раз.
Программа была примерно такой
же, как и в первый раз. Самое
большое отличие: презентации
волостей прошли не на городской
площади, а в парке. Это было
удобнее.

Жители волостей очень хоро-
шо подготовились. Все, что они
предлагали, было результатом
творческой работы команды каж-
дой волости. Все удалось. Трудно
выделить какую-то одну во-
лость. В этом, думаю, убедились
все посетители.

Самоуправление края в за-
вершение праздника каждой
волости вручило подарочный
чек на 150 евро. Эти деньги мож-
но будет использовать по своему
усмотрению, например, органи-
зовать отдых или поездку для ра-
бочей группы. Конечно, самая
высшая оценка – это признание
зрителей и удовлетворение от хо-
рошо выполненной работы. 

Как организовать праздник в
следующий раз? Есть время по-
думать об этом. Может быть про-
вести праздник в одной из воло-
стей, может быть опять в Лудзе,
но вместо шествия устроить вечер
отдыха для жителей волостей…
Может быть изменить тему пре-
зентаций? Возможно, День во-
лости можно организовать во вре-
мя празднования Дня города…
Надеюсь, что участники празд-
ника проанализируют работу и
выскажут свои предложения. 

Считаю, что традицию по-
пуляризации волости, едине-
ния и сплочения жителей края
нужно сохранить, но, форма, ко-
нечно, может измениться. 

В этом году планировали, что
на концерте участники празд-
ника смогут отдохнуть, но люди
уже спешили домой. Многие при-
ехали в город уже с раннего утра,
чтобы оформить палатку, подго-
товиться к приему гостей. Весь
день прошел в волнениях и ра-
боте. После презентации надо
было подготовиться к шествию.
Понятно, что все устали. Думаю,
что в следующий раз надо поду-
мать о том, чтобы и участники
могли насладиться праздником.

Шествие – красочное. Участ -
вовали все волости и 17 учреж-
дений самоуправления. На этот
раз отказались от оценки кол-
лективов: не отмечали лучшее
оформление колонны во время
шествия. Это было бы нелегко
сделать. Нужно ли шествие во
время праздника, об этом надо по-
думать.

Это наш праздник, и мы сами
можем его планировать.

Но в одном мы могли убе-
диться: в каждом селе есть та-
лантливые люди и мы можем
ими гордиться.
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В палатках волостей царила атмосфера
гостеприимства и радушия

В парке весь день царило праздничное на-
строение, было много людей. В отличие от Дня го-
рода, когда принимаем много гостей: друзей, род-
ственников из других городов и краев, когда до-
мой приезжают студенты, это мероприятие посе-
щают местные жители. На празднике можно было
увидеть самых активных жителей волостей. У каж-
дой палатки нас ждал какой – нибудь сюрприз: на-
чиная с команды символических картофельных му-
жичков и колорадских жуков из Пилдской воло-
сти и заканчивая кукольным театром из
Истринской волости.

Творческая команда каждой волости заслужи-
ла сердечную благодарность посетителей.
Можем только восхищаться, сколько креативных
идей реализовали эти люди. У палатки
Иснаудской волости дети могли вращать бара-
бан, как на телевизионной передаче «Поле чу-
дес», и проверить, что они знают о зерновых, жи-

тели Пилдской волости предлагали детям кра-
сочные рисунки из картофеля, а у палатки
Цирмской волости ребята сами могли смастерить
игрушку из воздушного шарика и песка, ху-
дожницы из Истры нарисовали на лицах ребя-
тишек яркие рисунки… У каждой палатки по-
думали о детях.  

Если посетители попробовали хотя бы некоторые
блюда и закуски, которые были предложены, обед
дома готовить было бы не нужно: хозяйки из Рундан
угощали вкусной тыквенной кашей прямо из тык-
вы, в палатке Нюкшской волости можно было по-
пробовать блюда из грибов, Пурени и Истра пред-
лагали для дегустации помидоры в разных вари-
антах. Варенье можно сварить не только из яблок
(Бриги), но и из кабачков (Нирза). Жители
Иснаудской волости предлагали домашний хлеб, уго-
щали темным пивом. Невозможно перечислить все
предложенные угощения. Оказывается, даже варе-

ная морковь, поданная с особым соусом, может стать
деликатесом (Цирма).Думаю, что многие хозяйки не
только попробовали блюда, но и узнали новые рецепты.

Поразило оформление палаток. Можем только
догадываться, сколько терпения, труда и мате-
риалов это потребовало. Но наибольшего восхи-
щения достойно богатое воображение наших лю-
дей: ничто не повторялось. Каждая гирлянда из
яблок, красочный плакат, забор сельского подворья
- небольшое художественное произведение.

Красота ярких костюмов участников только уси-
ливала праздничное настроение. Чего только там
не было: яркие помидоры из Истры, огромные гри-
бы из Нюкш, веселые зайчики из Цирмы, венки
из колосьев у жителей Иснауды!  

Праздничное настроение помогли создать са-
модеятельные коллективы: фольклорные группы
из Нюкш, Нирзы и Иснауды, духовой оркестр и
танцоры из Пилды, кукольный театр из Истры.

Что в будущем?
Мне, как зрителю, праздник очень понравился. Больше всего- именно

результат творческой работы волостных команд. 
Что об этом думают жители волостей, можно будет узнать, когда про-

анализируют проделанную работу. Число жителей на селе уменьшается.
Организуют все мероприятия одни и те же люди. Они участвуют и в са-
модеятельных коллективах, и в организации общественной жизни воло-
сти. Как часто нужно организовывать такой праздник, чтобы ждать его
с радостью? Может быть не раз в два года, а реже? Что нужно изменить
в программе? Что предпринять, чтобы сельские жители могли наслаж-

даться праздником? В этом году посетителей было много, поэтому не всем
удалось выйти из своей палатки. Что сделать, чтобы шествие было ожив-
леннее и веселее, чтобы доставляло радость его участникам?  

Об этом надо думать организатором культурной жизни волости, управ-
ляющим.

А в этом году большое спасибо всем участникам!

Корреспондент Ванда Жулина

Авторы фото: Ванда Жулина и Светлана Римша
(фотогалерея - на домашней страничке самоуправления

www.ludza.lv “Foto galerijas”)

Царила атмосфера радости. Звучали народные песни в ис-
полнении местных самодеятельных коллективов

Рунданская волость (тема - тыква)

Иснаудская волость (тема - зерновые) 

Пилдская волость (тема - картофель)

Истренская волость (тема - томаты)

Бригская волость устроила творческую мастерскую (тема -
яблоки)
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В учреждениях образования

Немногие старше-
классники в наше время
мечтают стать учителем.
Есть более престижные
профессии.

На селе уменьшается и
количество учеников, и
количество школ, пен-
сионный возраст уве-
личивается, а молодые
педагоги в наших школах
– редкость. Каждого но-
вичка встречают с боль-
шим интересом. В
Лудзенской городской
гимназии в этом году на-
чала работать учитель-
ница химии Юлия
Белковска. Чтобы позна-
комиться с Юлией, ВЛК
пригласили её на разго-
вор:

– Вы не лудзенка.
Откуда вы родом?

– Я родилась, росла и до
сих пор жила в Риебиньском
крае. Моя первая школа –
Галенская основная школа.
Позднее закончила
Вилянскую среднюю школу.
Вся моя жизнь связана с
Латгалией, поэтому, когда
мне предложили работу в
Лудзе, не сомневалась ни
минуты, хотя до этого не бы-
вала здесь. Знала, что это
Латгалия, и это казалось са-
мым важным.

– Вы выбрали сложный
предмет. Немногие вы-
пускники средних школ
сдают экзамен по хи-
мии. Почему Вас заинте-
ресовала именно химия?

– Химию выбрала в сред-
ней школе. У меня была
очень хорошая учительница
по химии – Фелиция
Лещинска. Она для меня
идеал учителя. Я не сомне-
валась, что буду сдавать эк-
замен по химии в средней
школе и эта наука мне при-
годится в жизни.
Занималась с учительницей
дополнительно.  Думала о
профессии фармацевта или
учителя химии, поэтому
после школы поступила в
Латвийский университет на
химический факультет.

– Часто дети выбирают
профессию своих роди-
телей. В вашей семье есть
педагоги?

– Моя мама учитель до-
школьного образования в
Галенах. О работе воспита-
теля в детском саду знаю с
детства. Видела, как мама
готовится к занятиям, все
время что-то вырезает, кле-

ит, как она, отработав мно-
го лет, училась в вузе, так
как изменились требования
к уровню образования. У
меня не было желания ос-
воить профессию мамы, хотя
сейчас думаю, что на подсо-
знательном уровне это на
меня повлияло. Обе мои сест-
ры выбрали профессии, не
связанные с педагогией:
старшая - портниха, млад-
шая – стилист, парикмахер.
Старшая сестра живет в
Ирландии, и у её сына не
только Латвийское, но и
Ирландское гражданство, а
младшая живет в Мадоне.
Отец к педагогике отноше-
ния не имеет, он работал ме-
ханизатором.

– Кем вы мечтали стать
в детстве?

– Мои мечты не отлича-
лись оригинальностью.
Хотела стать певицей.
Поступила в музыкальную
школу, по классу аккордео-
на. Вскоре поняла, что меч-
те не суждено исполнится, но
музыкальную школу закон-
чила. После основной шко-
лы я еще не знала, кем хочу
стать, поэтому пошла учить-
ся в среднюю школу.

– Вы учились в ма-
ленькой сельской школе
и маленьком городке. И
практику проходили в
этих школах. Что Вы мо-
жете сказать об уровне
образования в разных
школах? Некоторые счи-
тают, что в маленькой
школе высокого уровня
достичь трудно.

– На самом деле у меня
очень хорошие воспомина-
ния о своей первой школе. У
нас еще не было объеди-
ненных классов. В классе нас
было семеро. Думаю, что
каждый мог основы наук ос-
воить хорошо, так как с каж-
дым занимались индивиду-
ально. Нынешняя реаль-
ность такова, что вскоре эти
школы перестанут суще-
ствовать. Детей мало, клас-
сы объединяют. Если  ниче-
го не изменится, вскоре это
все окажется в прошлом.
Жаль, но пока что ничто не
говорит о том, что может что-
то измениться. 

В Вилянах нас в классе
было 16. Сначала мне каза-
лось, что это много. Конечно,
позже привыкла. Думаю, что
для средней школы это оп-
тимальное количество уче-
ников.

– Каковы первые впе-
чатления о Лудзе? 

– В первый раз приехала,
когда учебный год уже за-
кончился. Школа показалась
очень тихой, ухоженной и
большой. Была взволнована.
Теперь, когда начался учеб-
ный год, все ожило, у меня
свой режим работы, нет
времени волноваться.
Ученики, конечно, прове-
ряют нового учителя, но я к
этому готова.

Меня очень хорошо при-

няла директор школы: сра-
зу как свою, как дочь.
Самоуправление обещало
квартиру, место в садике для
сына. У меня такое чувство,
что меня здесь ждали, что
моя работа нужна.

Городок мне очень пон-
равился, немного напоми-
нает Мадону.

Когда смогу переехать в
новую квартиру, сюда при-
едут мой муж Гунтис и сын
Райтис, тогда, скорее всего,
появится ощущение дома.
Пока что, мой дом в
Стабулниеках, куда езжу на
выходные.

– Муж тоже педагог?
– Да, он работает учите-

лем спорта в Дравниекской
основной школе и тренером
по футболу в Прейльской
Детской и юношеской спор-
тивной школе.  Интересно,
что и у моей учительницы
химии, муж тоже был учи-
телем спорта. У неё двое сы-
новей. У нас пока один.
Многое в нашей жизни сов-
падает. Надеюсь смогу быть
похожей на неё и в работе.

– Вы, как молодой пе-
дагог, сделаете акцент на
использовании в учебном
процессе современных
образовательных техно-
логий?

– Думаю, что все должно
быть соразмерно. Никуда не
исчезнут обычная доска и
мел. Конечно, интерактив-
ная доска должна быть на
уроке, это очень удобно.
Эксперименты нужны, но
также важны и учебник, и
записи. Главное убедить
учеников, что есть смысл все
это учить.

– Ваше хобби?
– Раньше много читала,

но сейчас читаю в основном
книги по химии, так как
много времени уходит на
подготовку к урокам. Надо
закончить учебу в маги-
стратуре Даугавпилсского
университета. Спортом не за-
нимаюсь, но нравятся на-
родные танцы. Пока была в
декретном отпуске, увле-
клась рукоделием, хотя
раньше об этом даже не ду-
мала.

Но сейчас моя жизнь – это
химия и забота о семье.
Надеюсь, в будущем  по-
явится больше времени для
хобби.

Директор Дзидра
Дукш та о коллеге:  – Я
знаю учительницу химии
Юлии и уверена, что знания
по предмету основательные.
Мне нравится, что у Юлии
свое видение педагогики,
свои идеалы. Это очень
важно, когда начинаешь
работать. Желаю, чтобы
она сохранила свою точ-
ность, целеустремленность,
оптимизм. Надеюсь, Юлия
в нашем коллективе будет
чувствовать себя хорошо.

Корреспондент 
Ванда Жулина

Программа MAXIMA –
в ”Pasaciņa”

C 2 ноября 2015 года по 7 февраля 2016 года розничная
сеть магазинов “Maxima Latvia” организовали необычную
акцию “ Своей школе”. Целью акции было пригласить об-
щественность объединиться и помочь дошкольным уч-
реждениям,  общеобразовательным и профессиональным
школам Латвии улучшить техническое обеспечение. У каж-
дого была возможность легко и особенным образом сказать
«Спасибо!» своей школе или дошкольному учреждению.

В период проведения акции “Maxima Latvia” клиенты за
каждую покупку стоимостью более 7 евро получали наклейки,
которые  могли отдать  своей школе для приобретения ин-
вентаря. Специальные наклейки нужно было вклеить в бук-
леты и опустить их специальную урну в любом магазине
MAXIMA или передать своей школе! Таким образом, со-
вершая обычные покупки в магазинах MAXIMA и собирая
наклейки, любой мог стать участником акции.   В обмен на
накопленные наклейки можно было приобрести пособия,
необходимые для ежедневной работы с детьми.

Наше дошкольное учреждение”Pasaciņa” приняло этот
вызов.

Уже не в первый раз вместе с родителями наших детей,
мы   принимали участие в различных конкурсах и акциях,
и убедились,  что родители всегда солидарны и активны.
Между 11 группами развернулось соревнование, в ре-
зультате общими усилиями родителей и сотрудников на-
шего учреждения, их родных, друзей  было собрано 12400
наклеек! В начале акции мы планировали лишь корзи-
ну для хранения мячей, для приобретения которой было
необходимо 800 наклеек.

Лидером в этой акции стала группа “Īkstīte”, дети ко-
торой в этом году уже отправились в школу , 2 место заняла
группа  “Sienāzītis” и на з месте группа “Ziediņš’.

В своё дальнейшее пользование мы получили корзину
для хранения мячей, музыкальный центр, 2 портативных
компьютера, которые педагоги смогут использовать для за-
нятий с детьми, физиологическую карту мира, настенную
карту «Природа Латвии», глобус с подсветкой и 8 литро-
вый комплект гуашевой краски.

Вместе мы можем достичь большего!
Огромное спасибо всем, кто  помог  нам воплотить наши

мечты!
Дети и взрослые дошкольного учреждения”Pasaciņa” го-

ворят спасибо ВСЕМ, кто нас поддержал!
Методист детского сада ”Pasaciņa”

Светлана Нарницка

Вокруг Европы…
«Путешествуем» по паркам атракционов

Для того чтобы ученики смогли больше узнать о
странах ЕС, во время летних каникул в рамках про-
екта “Europe Direct в Восточной Латгалии” Лудзенская
городская библиотека организовала ме-
роприятия для учеников 1 - 4 классов
Лудзенской городской гимназии, участ-
ников летнего лагеря. 

На занятии «Визитные карточки при-
роды Европы» детям надо было найти ин-
формацию о символах стран ЕС и подго-
товить презентацию. 

«Парки аттракционов в Европе» - дети «катались
на импровизированных каруселях» (на полу по кругу были
расположены листы с текстом о необычных парках ат-
тракционов в Европе) и выбирали один из текстов.
Информацию надо было прочитать и рассказать другим.

На занятии «Вкус Европы» детям было задание найти
в интернете информацию об известных национальных блю-
дах стран ЕС, узнать из чего их готовят и рассказать об этом.

Участники мероприятия угощались попкорном и смот-
рели мультфильм о Карлсоне - лучшем в мире поедателе
сладостей.

На мероприятии «Столицы Европы» участники раз-
делились на пары, каждой паре надо было найти инфор-
мацию о необычных местах одной из столиц ЕС и поде-
литься этой инфориацией с другими участниками.

В заключение каждой темы были организованы твор-
ческие мастерские.

Илга Каупужа, старший библиотекарь
Лудзенской городской библиотеки

Молодой учительнице есть 
с кого брать пример

Вести Лудзенского Края
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«Латголс» одержал
очередную победу

В воскресенье, 25 сентября в игре Высшей Синот-Тип лиги
по гандболу уверенную победу одержали гандболисты
Лудзенского СК «Латголс», которые на своем поле обыгра-
ли команду «Огре/Миандум».

В начале игры СК «Латголс» и «Огре/Миандум» удачливее была
команда Огре (3:1, 5:2, 6:3), соперник оказывал сопротивление до
середины тайма, когда гандболистм «Латголс» удалось опередить
огренцев – 7:6.     

В последующие минуты гостям несколько раз удалось выйти впе-
ред, но к концу тайма хозяева продемонстрировали уверенную игру
и завершили тайм со счетом 17:12.

В начале второго тайма лудзенцы сохраняли перевес, затем со-
вершили отрыв и в середине тайма после броска Яниса
Павловича счет был уже 29:19.

Хозяева доминировали на поле и в последние 10 минут матча и за-
вершили матч со счетом 36:21, одержав вторую победу в трех матчах.

Нормунд Сенькан (на фото с мячом) забросил 10 мячей, восемь
раз точен был Янис Павлович. У проигравшей команды по пять
мячей на счету братьев Лагановских и Артиса Курмена.

Информация Латвийской федерации гандбола

СПОРТ Новости спортшколы

В октябре «Латголс» будет играть:
1 октября в Каугури - против “Jūrmalas sports”.

8 октября в Лудзе - против ASK/LSPA.
22 октября в Лудзе - против “Celtnieks Rīga”.
29 октября в Лудзе - против “Dobeles Tenax”.

Юные футболисты на 3 месте
Юные футболисты из спортивной школы Лудзенского края (тренер Эдгар

Бриль) этим летом участвовали в чемпионате северо-восточной зоны Латвии
по футболу среди юниоров в трех возрастных группах: U-14 (7 команд), U-16 (5
команд) un U-7 (4 команды). Лудзенцы во всех группах заняли 3 место.

Матчи чемпионата прошли летом в Лудзе, Балви, Гулбене, Вараклянах и
Алуксне.

11 августа в Балви последний тур чемпионата в возрастной группе U14 про-
шел в драматичных погодных условиях. Соревновались 7 команд из Балвского,
Лудзенского, Резекненского, Прейльского и Вилянского края. 

Лидеры в этой группе – Вилянская спортивная школа/Декшари, до послед-
него этапа в Балви у них только одна ничья. На втором месте уверенно держалась
команда FB Gulbene/GFA. У лудзенцев – 3 место!

Среди самых результативных игроков на 3 месте – Гунтар Габранов из ко-
манды Спортивной школы Лудзенского края (7 голов).

25 августа в Вараклянах завершились игры в группе U – 16. В Топе-5 луч-
ших игроков – лудзенец Даниэл Подолец (4 гола). 

Тренер Э. Бриль: - Благодарю своих игроков за стойкость! Молодцы! Желаю
не терять боевого духа! Будем играть, оттачивать свое мастерство на тре-
нировках. Спасибо родным мальчиков за поддержку и понимание!

На фото: Футболисты группы U-16 – после финала с болелщиками 

Подготовила Эрика Бондаренко, 
специалист по общественным отношениям

Победа на чемпионате в Паневежисе
17 и 18 сентября в Паневежисе (Литва) прошел Международный чемпионат

по гандболу среди юниоров в разных возрастных группах (1998- 2004 г.рожд.).
Участвовали команды из трех Балтийских стран.
Нашу спортивную школу на турнире представляла одна команда – мальчики

2002 г. рожд. Тренер Гунар Далибо может быть доволен достижениями команды.
Лудзенцы заняли первое место из шести команд, в пяти играх одержав пять

побед.
Игроки и тренер говорят спасибо спонсорам –ООО RN HOUSE, ООО WILD,

ООО BL Invest и ООО RASA. Благодаря их поддержке, команда смогла поехать
на чемпионат. Игроки оправдали надежды.  

В школе новый тренер
В Спортивной школе Лудзенского края начала работу тренер по гандболу Анита

Пунцуле. Болельщики наверняка помнят эту сильную гандболистку, Анита
играла в составе команды «Латголс». Молодой тренер -   выпускница Лудзенской
спортивной школы.

Коллектив Спортивной школы сердечно благодарит коллегу Галину Ильенкову
за долгую и результативную тренерскую работу. С этого учебного года Г.
Ильенкова ушла на заслуженный отдых и в школе больше не работает.

Никаких радикальных перемен в спортивной школе не произошло.Также,
как и раньше здесь работают секции гандбола, тяжелой атлетики, футбола и
легкой атлетики. Можно заниматься в школе и вольной борьбой. Общее ко-
лическтво учеников такое же, как и в прошлом году – более 500. В секции  еще
можно записаться. 

Правила новой модели оплаты труда педагогов в Спортивной школе всту-
пят в силу только с 1 января 2017 года. 

Результаты Межкраевого розыгрыша
кубка по футболу

Завершились первые в этом учебном году межкраевые соревнования по фут-
болу.

На стадионе Пушмуцовской основной школы состязались команды основных школ.
I место – команда Пилдской основной школы, II место – команда Пушмуцовской
основной школы, III место – команда  Салнавской основной школы. 

В Лудзе турнир прошел в трех возрастных группах.
В младшей группе (2003 –04 г.рожд.) I место – команда ЛГГ, II – команда

Карсавской средней школы, III – команда Зилупской средней школы.
В средней возрасной группе (2001 –02 г. рожд.) I место – Зилупская средняя

школа, II – ЛГГ, III –Карсавская средняя школа.
В старшей группе I место – Циблская средняя школа, II – ЛГГ, III – Лудзенская

средняя школа № 2.
Ванда Жулина

В Лудзе лучшие молодые
теннисисты

27 августа в Лудзе прошел заключительный чемпионат летне-
го сезона по теннису. В нем участвовали 14 игроков из Лудзы,
Карсавы, Резекне и даже один теннисист из Валмиеры. Сделали
вывод, что уровень игры, по сравнению с прошлым годом, вырос.
Радует, что лучшие теннисисты Латгалии, если проанализируем
результаты этого турнира, живут в Лудзе. Лудзенцы заняли 4 пер-
вых места. На 4 месте Юрий Пашкин, который в упорной борьбе
проиграл в полуфинале Эдгару Брилю со счетом 7:9.

В борьбе за 3 место Ю. Пашкин уступил Алексею Седлерову, ко-
торый в свою очередь проиграл Каспару Лисовскому.

Финал был очень напряженным, теннисисты показали фанта-
стическую игру, порадовав болельщиков. 2 место в финальной игре
занял Эдгар Бриль, проиграв Каспару Лисовскому со счетом 8:4.
Спустя два года Каспар вернул себе титул чемпиона Лудзы.

Самым сильным конкурентом среди гостей был молодой теннисист
из Резекне Никита Купич, занявший 5 место.

Надо сказать, несмотря на напряженную игру, на кортах царила
позитивная и дружелюбная атмосфера. Хотелось бы, чтобы теннис
в нашем крае развивался и о наших теннисистах знали не только в
Латгалии, но и во всей Латвии. Спасибо всем, кто был с нами в этот
день и поддерживал своих близких! До встречи на зимнем турнире!

Информировал Эдгар Бриль

Дзюдоисты из Лудзы 
на пьедестале почета

17 и 18 сентября в Инчукалне прошел международный чемпионат
по дзюдо для детей и молодежи.

В турнире участвовали 211 борцов из 5 стран: Латвии, Литвы,
Эстонии, России, Белоруссии и Украины. Приветствовал участников
самый титулованный дзюдоист Латвии - Всеволод Зелёный.

Два юных дзюдоиста из Лудзы тоже поднялись на пьедестал поче-
та.Тимур Коваленко в своей весовой категории (38 кг) завоевал серебряную
медаль, а Тимофей Веженков в своей категории (32 кг) – бронзу. 

Тренирует мальчиков резекненец Олег Анисимов, тренировки
проходят в Лудзенском спортивном комплексе.

Корреспондент Ванда Жулина
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Впечатляющее
мероприятие

Лето 2016 года в Центре социального ухо-
да «Лудза» завершилось увлекательным ме-
роприятием.  26 и 27 августа персонал ЦСУ
«Лудза» участвовал в Спортивном празднике
объединения работников Центров соци-
ального ухода самоуправлений Латвии.
Мероприятие организовал и всех сердечно
принял коллектив Дома социального ухо-
да «Селга» г. Вентспилса. 

В эти дни специалисты социальной ра-
боты совершенствовали навыки общения и
сотрудничества, состязались в десяти дис-
циплинах, знакомились с коллегами.
Соревнования еще больше сплотили нас как
команду, помогли сдружиться. Хорошо от-
дохнули в прекрасном месте – кемпинге
«Микельторнис». 

Работники нашего ЦСУ были активны,
находчивы, артистичны, спортивны. Два
раза подымались на пьедестал почета – за-
няли 2 и 3 место (на фото).

Спасибо всем работникам: тем, кто под-
готовил нас к поездке, тем, кто участвовал
в спортивном празднике и тем, кто остал-
ся работать. Спасибо клиентам, болевшим
за нас, а также тем, кто нас поддержал –
Анте, Янису, Арманду и водителю
Валентину Сенькану, за выдержку в даль-
ней поездке.

В следующем году спортивный праздник
для работников Центров социального ухо-
да пройдет в ЦСУ «Слока» в Юрмале.
Надеемся, что сможем принять участие и до-
биться еще лучших результатов.

Пожелаем нам успеха и в 2017 году! 

Регина Борисова, директор ЦСУ
«Лудза» Лудзенского края

Тепла и счастья в этот праздник
Хотим всем сердцем пожелать,

Чтоб от улыбок, чувств прекрасных
Все дни могли счастливей стать!

И чтоб слова нежнее были,
Чем шёлк цветочных лепестков,

А все мгновения дарили
Душевность, радость и любовь!

Самоуправление Лудзенского края поздравляет
всех юбиляров сентября и особенно Вас, уважае-
мые жители волостей и г. Лудза:

Александр Амелько (Лудза),
Надежда Кузменкова (Нирза),
Зинаида Чивчиш (Рунданы),
Надежда Завадска (Лудза),
Татьяна Клевцова (Истра),
Михаил Васильев (Лудза),
Бронислава Пашкевича (Лудза),
Валентина Рутковска (Нюкши),
Раиса Селезнева (Бриги),
Любова Романова (Цирма),
Вероника Кривмане (Лудза),
Устиния Волкова (Лудза),
Владимир Блюдник (Нирза),
Валерия Дорожкина (Лудза),
Амброзий Апелис (Пурени),
Бронислава Малиновска (Истра),
Владимир Добровольский (Лудза),
Героним Кизик (Лудза),
Валентина Кироване (Лудза),
Антонина Грейтане (Лудза),
Вильгельм Кучан (Лудза),
Станислав Дилевка (Нюкши),
Антонина Слесова (Рунданы),
Михаил Лисенок (Истра).

АФИША
В Бригском НД

7 октября в 22.00 – Вечер отдыха;
24 октября в 16.00 – Творческая мастерская «Украшения

из природных материалов».
В Цирмском НД

8 октября в 18.00 в библиотеке – Праздник
Совершеннолетия;

15 октября в 21.00 в НД – Осенний бал.
В Истринском НД

8 и 29 октября в 21.00 – дискотека (вход – 1 евро),
14 октября в 15.00 – Вечер для сениоров. В концерте

участвуют вокальный ансамбль «Каприз», дуэт «Лирика»,
театральная группа «Незолотая молодежь», детская те-
атральная группа «Егоза», детский танцевальный ансамбль
„Wiggl Hips”.

В Рунденском НД
8 октября в 22.00 – дискотека (вход – 1 евро)
21 октября в 13.00 – вечер для сениоров «Дождь вос-

поминаний».
В Пуренском НД

1 октября в 10.00 – Творческая мастерская «Декоры из
фильца».

В Нирзенском НД
Каждый понедельник октября в 17.40 – занятия

„Break Dances”.
15 - 16 октября – выставка „Raiba rudens garša”.

В Лудзенском НД
7 октября в 18.00 – Спектакль Иснаудского люби-

тельского театра «Коридор».
21 октября в 19.00 – Международное концертное пред-

ставление «Кармен».

Вечера свечей
На кладбищах Цирмской волости
22 октября: Дзеркали – 13.00, Тутаны – 13.30, Сойду

– 14.00.
На кладбищах Иснаудской волости
8 октября: Ивдру – 13.00, Шпенеру – 14.00, Аршулану

– 15.00, Аплиужня – 16.00, Зурзу – 16.30.
9 октября:
Замбару – 13.00, Вабалю (Циблская волость) – 14.00.
15 октября:
Ейплю – 13.00, Цилвичу – 14.00, Меляшку – 15.00.
На кладбищах Нюкшской волости
29 октября:
Петровское – 12.30, Гавейки – 13.30, Ринду – 14.30,

21 октября в Лудзенском народном доме
выступят однир из самых ярких музыкально-
танцевальных коллективов фламенко в
Европе с концертной постановкой всемир-
но известной и сенсациональной жемчу-
жины испанской культуры “CARMEN“!
Гости мероприятия будут погружены в
аутентичные, только на юге Испании –
Андалюзии – встречаемые традиции. В ос-
нове постановки классический сюжет о с
трастной цыганской девушке по имени
Кармен, которая жаждет жаркой любви и
рассказывает об этом на темпераментном и
только для испанцев характерном языке
танца – фламенко, который появился в цы-
ганской среде, на юге страны в 18-ом веке.

В создании концертной постановки дли-
тельностью более 80 минут участвовали по-
становщик Ольга Пшеницына из
Московского Большого театра. Участники

международного шоу
обучались танцу в
разных школах танца
Европы, а также у та-
ких звезд Испании
как Франческа
Грма, Антонио эль
Пипа, Наталья
Мейрино, Конча
Хареньо, Фран
Вильчез, Сандра
Чиснерос.

Билеты в кассе
Лудзенского НД – уже с 26 сентября по по-
недельникам и четвергам с 17.00-19.00, цена
от 7 до 12 EUR.

Встречаемся в реновированном народном
доме 21 октября в 19.00.

Директор Лудзенского народного
дома Валентина Разумовска

Международное концертное
представление “КАРМЕН” – и в Лудзе!

Лудзенской городской гимназии - 95
22 октября 2016 года в 16:00 состоится Вечер встречи выпускников -

празднование 95-летнего юбилея Лудзенской городской гимназии.
Праздник пройдет в актовом зале первого корпуса школы.

В программе: - торжественная часть, - вечер отдыха.
Плата за участие - 3,00 евро.

На вечере отдыха в актовом зале школы играют группы “Impulss” и “IR”,
в Лудзенском Народном доме с 21:00 танцевальную музыку 

на любой вкус предлагает DJ Эдгар.


